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قابل توجه شهروندان گرامی آیا 
می دانید با مفقود شدن مدارک 
شناسایی خود ممکن است شما 
به عنوان مجرم شناخته شوید؟

سایت ثبت آگهی مفقودی 

agahinaslefarda.ir

اتاق بازرگانی علم و صنعت

در نشست کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی اصفهان مورد تاکید قرار گرفت؛

لزوم تهیه بسته سیاستی توسعه صنعتی استان
استاندار اصفهان:

حمایت از سرمایه گذاری های جدید در دستور کار استانداری اصفهان است
کمیسیون  اعضای 
صنایع اتاق بازرگانی 
اصفهان در نشست این کمیسیون بر 
تعریف سیاست توسعه صنعتی استان 
توسط اســتاندار و مدیران اقتصادی 
تأکید کردند. در نشســت کمیسیون 
صنایع اتــاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشــاورزی اصفهان الزامات توسعه 
اقتصادی استان و شاخص های مدیران 
تأثیرگذار اقتصادی استان بررسی شد.

محمدرضا رجالی، رئیس کمیسیون صنایع 
اتــاق بازرگانی اصفهــان در این نشســت 
اظهار داشــت: وظایف خطیر مدیران بخش 
اقتصادی وزارت اقتصاد و دارایی از دید فعالان 
اقتصادی مغفول مانــده در حالی که بهبود 
فضای کسب وکار در نتیجه اقدامات این حوزه 

محقق می شود.
وی افزود: بهتر اســت مدیــران اقتصادی 
آینــده اســتان خــود فعالیــت اقتصادی 
را تجربه کرده باشــند و این مــورد باید در 
 شــاخصه هــای انتخــاب مدیــران لحاظ 

شود.
رجالی تأکیــد کرد پیــش از ارائــه نهایی 
پیشنهادات اتاق بازرگانی در خصوص شرح 
وظایف و شــاخصه های مدیران تأثیرگذار 
اقتصادی استان ، نظرات و پیشنهادات همه 
فعالان اقتصــادی اخذ و در تدوین بســته 

پیشنهادی استفاده شود.
رئیس کمیســیون صنایع اتــاق بازرگانی 
اصفهــان ادامــه داد: همواره بــرای تدوین 
اسناد بالادستی استانی و ملی زمان و انرژی 
زیادی صرف می شــود اما متأســفانه برای 
 پیاده سازی و اجرای این برنامه ها فکر اساسی 

نمی شود.
وی با اشــاره به وضعیت تولید ناخالص ملی 
تصریح کرد: متأســفانه به دلیل تحریم های 
ظالمانه از بخشــی از اهــداف و برنامه های 
بلندمدت اقتصادی عقب افتاده ایم و ضروری 
است فاصله اساســی میان برنامه های کلان 

استانی و ملی با حوزه اجرا رفع شود.
رجالی بیان کرد: در برخی اســتان ها شاهد 
هســتیم که مدیــران اقتصادی بــا ایجاد 
هماهنگی میــان بخش هــای گوناگون در 
حوزه های مختلــف اقتصــادی و تولیدی 
پیشــرفت کــرده و در کشــور صاحب رتبه 
شده اند و این امر حتی با وجود شرایط اقتصاد 

فعلی کشور غیرممکن نیست.
ســید آرش امامی، دبیر کمیسیون صنایع 
اتاق بازرگانی اصفهان نیز در این جلســه با 
بیان اینکه از میان مدیران اســتانی عملکرد 
حدود چهار مدیر بر وضعیت صنعت استان 
تأثیر جــدی دارد، گفت: درخواســت های 
فعالان اقتصــادی بخش خصوصــی از این 
مدیران باید به صورت روشــن بیان شــود، 
بنابرایــن مقــرر شــد مطالبات از ســوی 

 کمیســیون صنایع اتاق بازرگانــی تدوین 
شود. 

وی ادامه داد: استاندار و مدیران ادارات صمت، 
اقتصاد و دارایی و اداره کار مدیران تأثیرگذار 
بر صنعت اســتان هســتند و صدای بخش 
خصوصی و مطالبات آن بایــد به گوش این 

مدیران برسد.
امامی افزود: پس از پیروزی انقلاب تاکنون 6 
برنامه پنج ساله توسعه در کشور اجرا شده اما 
هیچ کدام از برنامه های پیش و پس از انقلاب 
جزئیات استانی نداشته و مشخص نبوده در 

هر استان به چه شکل باید عمل شود.
دبیر کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی اصفهان 
بیان کرد: متأسفانه سیاست توسعه صنعتی 
استان مشــخص نیســت و از رئیس جدید 
سازمان صمت اســتان انتظار داریم برنامه 
اســتراتژیک توســعه صنعتــی اصفهان را 

مشخص کند. 
در ادامه این نشســت روســای کمیته های 
تخصصی کمیســیون صنایع اتاق بازرگانی 
اصفهان به بیان گــزارش و همچنین نقطه 
نظرات خود درباره موضوع نشست پرداختند.

 اســتاندار اصفهان 
گفــت: حمایــت از 
سرمایه گذاری های جدید که متناسب با 
ظرفیت ها و مسائل موجود استان باشد در 

دستور استانداری این منطقه قرار دارد.

ســید رضا مرتضوی در دیدار بــا رییس جهاد 
دانشگاهی کشور که در اســتانداری اصفهان 
انجام شــد، افزود: یکی از ماموریت های اصلی 
اســتانداری اصفهان که رییس جمهوری نیز 
بر آن تاکید دارد، حمایت از ورود به ســرمایه 
گذاری های جدید از جنسی است که با شرایط 

فعلی استان تناسب داشته باشد.
وی تاکید کرد: مسیر توسعه در استان اصفهان 
با وجود مشــکلاتی ماننــد آب، آلودگی هوا و 
فرونشست زمین و تغییر ریل حرکت به سمت 
تولید ثروت باید بر اساس استفاده از فناوری های 
برتر باشد که این موضوع از اولویت های مدیریت 
استان است و در این زمینه تا پایان کار ایستاده 

ایم و از مجموعه های فعال حمایت می کنیم.
مرتضوی با اشاره به اینکه لازم است جهت گیری 
طرح های مختلف در استان اصفهان متناسب با 
ظرفیت ها و مسائل استان از جمله تامین آب و 
بخش های صنعتی و فناوری باشد، تاکید کرد: 
اگر هم افزایی ها در این زمینــه افزایش یابد، 
کارها مناســب تر و با هماهنگی بیشتر پیش 

می رود.
استاندار اصفهان با بیان اینکه در غرب استان 
زمینه ورود به کِشــت های جدید وجود دارد، 
افزود: این موضوع نیــز از اولویت های مدیریت 
استان اســت و از طرح هایی که در این زمینه 
تعریف شــود و منطبق با ظرفیت ها و مسائل 

موجود باشد، حمایت خواهیم کرد.
مرتضوی یکی از مشکلات موجود در استان ها 

را نبود نهاد متولــی تعریف طرح های قطعی با 
مطالعات فنی و اقتصادی دقیق برای میزبانی 
از برخی از جریان های سرمایه گذاری، دانست و 
گفت: در زمان حاضر بخش های مختلفی مدعی 
این موضوع هستند اما وقتی سرمایه گذاران به 
سمت برخی از آنها هدایت می شوند به نتیجه 

چندانی نمی رسند.
وی تصریح کرد: جهاد دانشگاهی با این حجم از 
فعالیت ها می تواند برای ایجاد مجموعه ای که 
به پشتیبانی فنی از سرمایه گذاری تا رسیدن 
به استقرار یک ســرمایه بپردازد، اقدام کند که 
امیدواریم این موضوع در استان اصفهان محقق 

شود و ما به اجرای آن کمک می کنیم.
مرتضوی همچنین با اظهار خشنودی از اینکه 
روز کاری دوم خود را در مســوولیت استاندار 
اصفهان با موضوع علم و فناوری آغاز کرده است، 
به فعالیت جهاد دانشگاهی اشاره و خاطرنشان 
کرد: این مجموعه در بخش های مختلف از جمله 
فرهنگی در دانشگاه های کشور بسیار فعال بوده 
است و بسیاری از دانشجویان که دغدغه خدمت 
به میهن داشتند فعالیت های خود را در مسیر 

این مجموعه قرار می دادند.

وی با اشاره به مجموعه هایی مانند مرکز تولید 
محصولات شیمیایی و دارویی شهید مدرس، 
تصریح کرد: این طرح نیز کار ویژه ای به شمار 

می آید که در غرب استان تعریف شده است.
رییس جهاد دانشگاهی کشور نیز در این دیدار 
با تاکید بر آمادگی کامل ایــن مجموعه برای 
خدمت در مسیر توسعه استان اصفهان گفت: 
ماموریت جهاد دانشــگاهی از ابتــدا تاکنون 
الگوســازی توان کشــور در ۲ شاخص توسعه 

فرهنگی و علمی و فناوری بوده است.
حمیدرضــا طیبــی بــا اشــاره بــه ایجــاد 
زیرساخت های توســعه و اقتصاد دانش بنیان 
در بخش مختلف پزشــکی، فنی و مهندسی، 
فرهنگی و اجتماعی در جهاد دانشگاهی افزود: 
این مجموعه به بحث آموزش مرتبط با پژوهش 

نیز ورود پیدا کرده است.
وی با اشاره به دستاوردهای جهاد دانشگاهی در 
بخش های مختلف از جمله دوران دفاع مقدس، 
خاطرنشان کرد: ۵۰ درصد امور درمان ناباروری 
در کشور توســط این مجموعه انجام می شود 
و اولین مرکز تولید ژنی کشــور در پژوهشگاه 

رویان ایجاد شد.

اخبار اصفهان
گــــــزارش

ایرنا
گــــــزارش
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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

نصف جهان تهدیدهای جدی 
پیشِ رو دارد؛

 ضرورت
 اصفهانِ یکصدا

مجید نادرالاصلی
رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق 

کم برخوردار شورای شهر

اصفهان، مهد تمــدن ایرانی – 
اسلامی و خطه دلاور خیز و شهید 
پرور ایران عزیز، این روزها حال و 
روز خوبی ندارد، خشکی مفرط 
پای خبیثش را روی گلوی نازک 
این دیار گذاشــته و راه نفس را 
برای ادامه حیاتش تنگ و تنگ تر 

کرده است. 
رگ حیاتش خشــکیده و چشم 
مردمش به رگ غیرت مسئولان 
نصف جهان دوخته شده والبته 
این روزها مطالب زیادی در گفتار 
بسیاری از مسئولان، دانشگاهیان، 
رسانه ها و البته افکار عمومی در 
خصوص فرو نشســت زمین و 
شکاف های ایجاد شده در اماکن 
تاریخی و یا دشت های اصفهان 
به گوش می رسد، و البته هر کدام 
تحلیل های خاص خود را در این 
موضوع دارند و موضوع مشترک 

این تحلیل ها، ...

اخبار اصفهان
یادداشـــت

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

2 قیمت 3000 تومان

چشم نمایشگاه اصفهان 
روشن شد

2

رئیس مجلس ملی سوئیس در بازدید از اصفهان:

درصدد اعزام گردشگران سوئیسی به اصفهان هستیم

با گشایش دوازدهمین نمایشگاه برق و لوستر؛  

7

ریزش ها در بازار سرمایه تا چه زمان ادامه خواهد داشت؟ 

شاخص در منگنه» ارز« و» تغییر مدیران«

چرا استارت آپ ها سقوط می کنند؟

طعم تلخ شکست

7

چهره  روز

روایت توییتری قالیباف 
 از پیروزی مجلس

 بر لابی های انحصار
 رییس مجلس شورای اسلامی، 
تصویب نهایی طرح تســهیل 
صدور مجوزهای کسب  وکار را 

پیروزی مجلس شورای...

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
11,883,00011,914,000قدیم

سکه طرح 
11,441,00011,278,000جدید

6,070,0006,150,000نیم سکه

3,585,0003,925,000ربع سکه

2,248,0002,362,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,989,0005,010,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,151,3001,156,600 عیار

طلای آب شده 
4,991,0005,011,000نقدی

یک گرم طلای 
241,535,1001,542,200 عیار
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شکســت بخش جدایی ناپذیر و 
دردناک اکوسیستم استارت آپی 

است. هیچکس شکست را دوست 
ندارد و برای موفقیت و پیشرفت نقشه 

می کشد نه برای شکست. در ادامه مقاله 
به مهمترین دلایل شکســت استارت آپ ها 

پرداخته می شود تا به این سرنوشت دچار نشوید.
سریع تر پیش بروید و زودتر با شکست مواجه 

شوید. این دو مؤلفه مانند طلسمی 
جدانشدنی هستند که در ...

بازار طلا و سکه 1400/7/21 ساعت 17:05
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اقتصاد استان
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مهدی کریمی| خبرآنلاین
یادداشـــت
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به گزارش روابــط عمومی، مدیرعامل این 
شرکت،با اشــاره به اینکه برای انتقال گاز به 
شهرستان های شرق استان مسیری حدود ۳۰۰ 
کیلومتر با تدابیر ویژه ای طی می شود، گفت: برای 
برخورداری مستمر از گاز طبیعی باید اقدامات لازم برای بهره مندی 

از سوخت دوم در این مناطق تدارک دیده شود.
وی، بیان داشت: احتمال قطع گاز در برخی مواقع که خارج از اختیار 
ماســت وجود دارد و در صورتی که سوخت دوم تدارک دیده نشود 

ممکن است با مشکل مواجه شویم.
مهندس علوی، با تاکید بر اینکه هزینه انتقال خط گاز به مناطق 
شرقی استان اصفهان بسیار سنگین است افزود: در حال حاضر برای 
گازرسانی به مناطق شرقی استان از گاز »سی ان جی« استفاده شده 
به این صورت که گاز در شهرستان نایین در» ایستگاه مادر« فشرده 
سازی و از طریق مخازن فشار قوی به ایستگاه های دختر منتقل و از 

آنجا به شبکه شهری تزریق می شود. .
وی، با تاکید بر مصرف منطقی و بهینه گاز طبیعی برای پیشگیری 
از کسری گاز، افزود: سال گذشته نزدیک به ۱۵ میلیون متر مکعب 
کسری گاز در زمان پیک مصرف در استان وجود داشت و امسال نیز 
با توجه به رشد ۱۰ درصدی مصرف گاز به ویژه در بخش خانگی و 
صنایع، پیش بینی می شود امکان اعمال محدودیت مصرف گاز بر 

مبنای نظرمرکز دیسپچینگ شرکت ملی گاز وجود دارد.

    امســال هم قبوض گاز با مصرف 200 مترمکعب در ماه 
رایگان می شوند

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان خاطر نشان کرد: در صورتی 
که مشترکین خانگی فقط در سه ماهه پایانی زمستان میزان مصرف 

خود را هر ماه به ۲۰۰ مترمکعب برسانند قبض آنها رایگان می شود.
وی، با تاکید بر اینکه شرکت گاز استان اصفهان تا حد توان با اولویت 
تامین گاز خانگی به صورت ویژه در استان تلاش خواهد کرد، گفت: 
مشترکین با صرفه جویی در مصرف می توانند افزون بر سرعت بیشتر 

در رسیدن گاز به صنایع، اشتغالزایی و ارزش افزوده ایجاد کنند.
علوی، ادامه داد: استان اصفهان با مصرف سالانه بیش از ۲۱ میلیارد 
متر مکعبی گاز در همه بخش ها به دلیل توســعه صنعتی و تراکم 

جمعیت دومین استان پرمصرف کشور بعد از تهران است.

مناطق شرقی استان اصفهان در زمستان سوخت دوم و جایگزین داشته باشند

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان، گفت: با توجه به رشد ۱0 درصدی مصرف کنندگان گاز به ویژه در بخش خانگی و صنایع، احتمال کسری گاز، 
در زمان پیک مصرف وجود دارد و شهرستان های شرق استان باید سوخت دوم را جایگین نمایند. اخبار اصفهان

خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
... خشکیده شدن رگ جاری میان این 
شهر اســت و پیش بینی هایی که در 
این زمینه می شود که می توان گفت 
هیچ یک از آن ها نیز دور از واقع نیست 
و می تواند هشــدارهای جدی برای 
همگان بخصوص تصمیم گیرندگان 
و سکانداران امور حاکمیتی استان و 
کشور باشد. این را می گوییم، با صدای 

بلند هم می گوییم!
دوســتداران اصفهان و زعمای قوم 
که دل نگران تاریــخ و تمدن بزرگ 
اصفهان و زیســت مردم آن هستید 
و بعضاً هشــدارهایی را در خفا و علن 
اعلام می کنید که به زودی همه این 
فرهنگ وتمدن وتاریــخ به یک باره 
بدلیل عوامل طبیعی، )که صد البته 
عوامل انسانی در بروز آن دخیل است( 
در آستانه تهدید قرار گرفته است و اگر 
نگاهی جامع و کامل به آینده اصفهان 
نداشته باشیم، این اتفاق تلخ خیلی دور 
نیست! بیان این نکته لازم و ضروری 
است که سفره های زیر زمینی به طرز 
وحشتناکی مورد استفاده غیر اصولی 
قرار گرفته و یا خشک شــده و یا در 
آستانه خشک شــدن قرار گرفته اند 
و دیگر نفســی بر آنها نمانده و در این 
شرایط نیز همچنان در حال دوشیدن 
آن ها با حفر و یا تعمیق چاه های متعدد 
هستیم و باید برای این وضعیت هرچه 
سریعتر چاره اندیشی شود. ما مردم 
اصفهان در این شــرایط تنها در یک 
صورت می توانیم بر این مشکل فائق 
آییم و آن هم اینکه از حنجره ما فقط 
یک صدا در آیــد و آن هم این که: ای 

مسئولان به هوش و به گوش!
نفس های اصفهان بــزرگ، اصفهان 
تاریخ ساز و مهد تمدن و فرهنگ ایران 
اسلامی به شــماره افتاده و بعضی ها 
آینــده آن را همچون بیمــاری در 
حال احتضــار می بینند. باید بگوئیم 
میلیاردها متر مکعب آب از حفره ها 
و برداشت از ســفره های زیر زمینی 
ربوده شده و امروز هر چقدر هم به آن 
بیفزاییم، مشکل است که مشکل حل 
شــود، ولی با این حال به همگان می 
گوییم و با صدای بلند هم می گوییم 
که تنها راه چاره، جاری شدن آب به 
مسیر رودخانه زاینده رود است. کلام 
را یکی کنیم و به راه های خودکفایی و 
درون استانی بیندیشیم و بودجه های 
شهر و استان را صرف انتقال های دور 
و دراز و هزینه بــر و البته کم فایده و 
ماورائی نکنیم. اصفهان و اصفهانی، و 
البته ایران و ایرانی امروز دل نگران فرو 
ریختن پایه های تمدن ایرانی - اسلامی 
و بخش مهمی از فرهنگ، تمدن، تاریخ 
و هنر اصفهان است. آری! تنها راه چاره 
همصدایی است. تنها راه چاره پیمودن 
راهی است که منافع اصفهان را نیز در 
نظر بگیرد و راه های بی نتیجه گذشته 
را رها و به فکر یافتن مسیرهای جدید 
باشد. مسیرهایی که با عقلانیت، همراه 
با مطالعه، واقع گرایانه و به دور از آرمان 
گرایی، برای حل مشکل تعریف شوند 
و نه برای مانور مدیرانی که قصد داشته 
باشــند چند صباحی از گل آلودی 
برکه بی آبی اصفهان برای خود ماهی 

بگیرند.

آیا تخم مرغ باز هم گران می شود؟
مدیرعامل اتحادیه سراسری تولیدکنندگان مرغ تخم گذار استان اصفهان با بیان اینکه در حال حاضر قیمت 
هر شــانه تخم مرغ برای مصرف کننده ۴۳ هزار تومان و درب مرغداری ها ۳۸ هزار تومان است، گفت: با 
اقدامات انجام شده در چند روز گذشته قیمت تخم مرغ تا سطح قیمت تمام شده برای مرغداران کاهش 
داشته است.  خسرو منصوری درباره دلایل افزایش قیمت تخم مرغ، اظهار کرد: از یک سو کشور به دلیل 

تحریم ها با کمبود تولید تخم مرغ مواجه است و از سوی دیگر همواره در این فصل با افزایش تقاضا برای خرید 
این محصول پروتئینی توسط مردم مواجه هستیم که این دو عامل موجب افزایش قیمت آن شده و مزید بر آن 

قیمت تمام شده تولید تخم مرغ نیز افزایش یافته است.  وی با بیان اینکه افزایش قیمت تخم مرغ در شرایط فعلی 
نسبت به قیمت مصوب قبلی این محصول متفاوت است و نرخ مصوب آن اکنون در بازار وجاهتی ندارد، توضیح داد: در ۶ ماه 

گذشته پیشنهاد افزایش قیمت تخم مرغ بارها در ستاد تنظیم بازار مطرح شد و حتی خود دستگاه های متولی از جمله مسئولان وزارت جهاد 
کشاورزی پذیرش افزایش قیمت این محصول را داشتند. مدیرعامل اتحادیه سراسری تولیدکنندگان مرغ تخم گذار استان اصفهان درباره نقش 
تحریم ها بر تولید تخم مرغ، گفت: از زمانی که کشور تحریم شد، عملا اجازه واردات گله های اجداد انجام نشد و به تبع آن گله های مادر و گله های 
تجاری با کمبود مواجه شد که این کمبود در نهایت کاهش عرضه جوجه یک روزه تخم گذار و به دنبال آن گرانی تخم مرغ در بازار را در پی داشت. 

پالایش نفت اصفهان اکسيژن ساز و کسپول اکسيژن به کرونایي ها امانت مي دهد   
رئیس آتش نشاني شرکت پالایش نفت اصفهان  از تأمین  ۱۵ دستگاه  اکسیژن 

ساز و کسپول اکسیژن براي بیماران کرونایي در یکسال اخیر خبر داد.
غلامرضا وکیلي  با بیان اینکه شرکت پالایش نفت اصفهان در راستاي اجراي 
مسئولیت هاي اجتماعي خویش برای خدمت رسانی مطلوب تر به جامعه و کاهش دغدغه های آنها  اهدافي 

تعریف کرده است که ارائه دستگاه هاي اکسیژن ساز و کسپول اکسیژن به نیازمندان نمونه اي از این فعالیت 
ها است.

وی افزود: برای تأمین دستگاه اکسیژن ساز و کپسول اکسیژن  هزینه اي بالغ بر ۳ میلیارد ریال در نظر گرفته شده 
است.

رئیس آتش نشاني شرکت پالایش نفت اصفهان  با اشاره به اینکه نیازمندان  از طریق  همکاران پالایشگاه که آشنایان و اقوام آنها هستند، 
مي توانند  نسبت به دریافت امانی این دستگاه ها اقدام نمایند، ادامه داد: با بهبودی هر یک از بیماران این دستگاه ها به سایر بیماران تحت حمایت 
تحویل خواهد شد.  وکیلي  یادآور شد: تاکنون تعداد ۲۰۰ نفر  از این دستگاه ها بهره مند شده اند وپس از بهبودي کامل به آغوش خانواده و 

زندگي عادي برگشته اند. 

اخبار اصفهان
یادداشــــت
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شرکت نمایشگاه های 
اصفهان در راستای 

سیاست حفظ، 
توسعه و کیفی سازی 
نمایشگاه های خود، 

سال گذشته جابجایی 
محل نمایشگاه به سایت 

جدید را انجام داد و 
امسال دوره یازدهم 

نمایشگاه برق در محل 
جدید پذیرای فعالان 

صنعت برق است

شــرکت های حاضــر 
در ایــن دو رویــداد 
در  نمایشــگاهی، 
حوزه هــای لوســتر، 
چراغ و لوازم روشنایی، 
انــواع ســیم، کابل و 
ســایر تجهیزات برق و 
الکترونیک، انواع سوییچ و تجهیزات 
مخابراتــی و الکترونیکــی، تابلــو و 
تجهیزات برق صنعتی و تجهیزات و 
ماشــین آلات صنعتی فعالیت دارند. 
این شرکت ها از استان های اصفهان، 
تهران، بوشهر، خراسان رضوی، قم، 
آذربایجان شــرقی و یــزد در این دو 
رویداد نمایشــگاهی حضور خواهند 
داشت. همچنین شرکت ویستا تجهیز 
به عنــوان نماینــده تولیدکنندگان 
آلمانی در یازدهمین نمایشگاه برق 
و اتوماســیون صنعتی و دوازدهمین 
نمایشگاه لوســتر و روشنایی حضور 

دارند.
مهندس حمیــد علاقمندان رئیس 
هیئت مدیره و مدیر عامل شــرکت 
توزیع برق استان اصفهان در گفتگو 
با خبرنگار ما در حاشیه برگزاری این 
نمایشگاه با تاکید بر اینکه این دومین 
سالی است که در این نمایشگاه حضور 
داریم و خوشحالیم که امسال با توجه 
به شیوع ویروس کرونا این نمایشگاه 
بر پا شــد و این اولین حضور صنعت 
برق در محل جدید نمایشــگاه بین 
المللی اصفهان اســت .وی در ادامه 

حضور شــرکت های برق منطقه ای 
و  توزیع برق در این نمایشگاه را یک 
رویکرد دو ســویه دانســت چرا که 
فرصتی برای ارائه خدمات است و ما 
می توانیم در نمایشگاه خدماتمان را 
به مردم و مشترکین ارائه دهیم .اما در 
این نمایشگاه ما به نوعی میزبان هم 
هستیم ،چون صنعتگرانی که می آیند 
و خدمات خود را عرضه می کنند در 
واقع میزبان و خریدار خدماتشــان 
شرکت های توزیع برق منطقه ای و 
توزیع برق است و حضور ما به واسطه 
ارتباط بیشــتر با صنعتگران و تولید 

کنندگان در این نمایشگاه است .

    حضور ۸۶ شرکت کننده از هشت 
استان

مجید نائب زاده مدیر نمایشگاه های 
داخلــی شــرکت نمایشــگاه های 
بین المللی اســتان اصفهان امروز در 
مراسم افتتاحیه این نمایشگاه با اشاره 
به اینکه نمایشگاه برق دارای سابقه 
ای ۲۰ ساله در اصفهان است، گفت: 
این نمایشگاه تخصصی از اوایل دهه 
هشــتاد جزو نمایشــگاه های ثابت 
اصفهان بوده که هر دو ســال یک بار 
برگزار می شــود.وی  افزود: شرکت 

نمایشــگاه های اصفهان در راستای 
سیاست حفظ، توسعه و کیفی سازی 
نمایشــگاه های خود، سال گذشته 
جابجایی محل نمایشــگاه به سایت 
جدید را انجــام داد و امســال دوره 
یازدهم نمایشگاه برق در محل جدید 
پذیرای فعالان صنعت برق اســت.

وی ادامــه داد: ایــن دوره با حضور 
۸۶ شــرکت کننده از هشت استان 
کشور و در فضای ۱۲ هزار مترمربع 
فضای سرپوشیده نمایشگاهی برگزار 
می شود.مدیر نمایشگاه های داخلی 
شرکت نمایشــگاه های بین المللی 
اســتان اصفهان ابراز امیدواری کرد؛ 
بعــد از چند مــاه وقفــه در صنعت 
نمایشــگاهی با پرپایی نمایشگاه ها 

شاهد رونق این صنعت باشیم.

    ساماندهی مناسب داشتیم
رئیــس اتحادیه بــرق و الکترونیک 
اصفهــان نیز در این مراســم، اظهار 
کرد: اتحادیه صنــف تولیدکنندگان 
و فروشــندگان بــرق و الکترونیک 
اصفهان با ســابقه ای ۵۰ ساله دارای 
۱۵۰۰ عضو تولیدکننده، فروشــنده 
و مجریان برق است.عماد افهام افزود: 
برای ارتقا فعالیت مجریان برق، دوره 

هایی در کمک شــرکت های توزیع 
برق و فنی و حرفه ای برگزار کرده ایم 
و ســاماندهی خوبی در این خصوص 

انجام شده است.

    هدف ما  بالابردن تولید کشور است
رییس انجمن صنایــع همگن برق و 
الکترونیک استان اصفهان نیز در این 
مراســم با بیان اینکه استان اصفهان 
موفق شده پس از ســالیان طولانی 
نمایشگاهی را داشته باشد که چشم 
هر بیننده ای را خیره می کند، گفت: 
در محل جدید نمایشگاه صنعتگران 
می توانند، عرصه هــای کار خود را 
به نمایش بگذارند.ســید محســن 
پورسعید همچنین افزود: حل مشکل 
آب اصفهان به عنوان یکی از معضلات 
این اســتان امروز دغدغه مردم این 
شهر و مدیران آن شــده است.وی با 
بیان اینکه انجمن صنایع همگن برق و 
الکترونیک استان اصفهان دارای ۴۵۰ 
عضو است، توضیح داد: بیشتر اعضای 
آن تولیدکنندگان برق هســتند که 
بخشــی آنها دارای کارخانه و نیروی 
کار و کارگری هســتند که هدف ما 
حفظ ایــن کارگاه هــا و حفظ آنها و 

بالابردن تولید کشور است. 

با گشایش دوازدهمین نمایشگاه برق و لوستر؛  

چشم نمایشگاه اصفهان روشن شد
یازدهمین نمایشگاه برق و اتوماسیون صنعتی و دوازدهمین 
نمایشگاه لوستر و روشنایی در اصفهان با حضور علاقمندان آغاز 
به کار کرد و تا  2۳ مهرماه نیز ادامه دارد . این دو نمایشگاه میزبان 
۸۶ شرکت فعال در حوزه های مرتبط با برق، اتوماسیون صنعتی، 
لوستر و روشنایی خواهند بود و شرایطی را فراهم می آورند تا 
شرکت ها، به روزترین تجهیزات، خدمات و کالاهای خود را در 
معرض بازدید متخصصان، کارشناسان، علاقه مندان و فعالان 

این حوزه قرار دهند.

     رئیس هیئت مدیره و مدیر عامل شرکت توزیع برق استان اصفهان:  این دومین سالی است که در این نمایشگاه حضور داریم و خوشحالیم که امسال با توجه به شیوع ویروس 
کرونا این نمایشگاه بر پا شد

یلدا توکلی
گـــزارش
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رئیس مجلس ملی سوئیس در بازدید از اصفهان:

درصدد اعزام گردشگران سوئیسی به 
اصفهان هستیم

رئیس مجلس ملی سوئیس گفت: درصدد اعزام گردشگران سوئیسی به 
اصفهان برای بازدید از ظرفیت های گردشگری این استان هستیم.

آندریاس آییبی در دیدار با استاندار اصفهان ضمن ابراز خرسندی از حضور 
در شهر تاریخی اصفهان و ابراز شگفتی از ظرفیت های میراثی موجود در 
این استان اظهار داشت: اصفهان می تواند در توسعه روابط دو کشور ایران و 

سوئیس در حوزه فرهنگی تأثیر بسزایی داشته باشد.
وی با بیان اینکه مذاکرات بــا مقامات ایرانی مطلوب بوده اســت، ابراز 
امیدواری کرد که مســیر ارتباط بین دو کشــور ایران و سوئیس خیلی 

روشن تر از قبل شود.
رئیس مجلس ملی سوئیس به ابراز علاقه مردم سوئیس به مردم ایران اشاره 
کرد و گفت: در این زمینه سعی داریم گردشگران را به صورت ساماندهی 

شده به ایران و به ویژه اصفهان اعزام کنیم.

    توسعه روابط سوئیس و ایران بازی برد برد است
همچنین سید مرتضی رضایی، استاندار اصفهان نیز در این مراسم به روابط 
سازنده و مناسب ایران و سوئیس طی سال های گذشته اشاره کرد و گفت: 

توسعه این روابط می تواند بازی برد برد برای هر دو کشور باشد.
وی با اشاره به ظرفیت های بالای اصفهان در زمینه آثار تاریخی گفت: این 
استان از ظرفیت های بالایی در زمینه میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری طبیعی دارد که ظرفیت خوبی برای توسعه مراودات دو کشور 

است.
اســتاندار اصفهان تصریح کرد: اســتان اصفهــان ظرفیت های پنهان 

گردشگری نیز دارد که سعی داریم آن را به جهانیان معرفی کنیم
گفتنی است رئیس مجلس ملی سوئیس امروز برای دیدار با اسقف اعظم 
ارامنه اصفهان و جنوب ایران و همچنین بازدید از آثار تاریخی اصفهان به 

این شهر سفر کرده است..

گــــزارش

 الو اخبار اصفهان؟

حرف دل مردم را از اخبار اصفهان بشنوید

 شما  می توانید مشکلات خود را
 با ما  ومسئولین درمیان بگذارید

  تعدادی از کسبه خیابان چهارباغ اصفهان: کندو کاری های 
چهارباغ تا میدان انقلاب چه وقت تمام می شــود. نه ســاکنان این 
محدوده و نه کاسبان و نه حتی عابران از این همه درهم برهمی طولانی 
در آسایش هستند. صبرمان تمام شــده، تا چند سال دیگر قراراست 
خراب کنند و بسازند؟ زاینده رود که نداریم، حداقل چهارباغ را انقدر 
دستکاری نکنند. یکبار برای همیشــه از معماران و مصالح درجه یک 
استفاده کنند که مجبور نباشند هر دو سه هفته یکبار زمین و پیاده روها 
را شخم بزنند و رفت و آمد مردم را مختل کنند. تازه پول و هزینه هایی 
هم که بابت چندبارکاریهایشان می دهند هم نهایتا از جیب همین مردم 
برداشت می شود. یک نفر به متولیان این کارها بگوید: کاری کنید که با 

این نحوه مدیریتتان انقدر ناله و نفرین پشت سرتان نباشد.

 جمعی از اهالی از خیابان ملک شهر اصفهان: هیچ روزی نیست 
که خیابان ملک شهر از فلکه مطهری گرفته تا میدان مادر، شلوغ و پر 
ترافیک نباشد. یک خیابان کم عرض دوطرفه که عابران برای راه رفتن 
هم با مشکل مواجه می شــوند. خیابان ملک شهر  پارکینگ عمومی 
ندارد در حالی که زمین های بایر بلااستفاده ای هست که می توان از 
آن ها برای پارکینگ استفاده کرد. این عوارضی که سرموقع دریافت 
می شود برای چیست؟. سوال دیگر این است که چرا نیروی انتظامی 
یا هر دســتگاه متولی دیگر جلوی خودروهایی که لوله اگزوزشــان 
را دســت کاری می کنند تا صدهای مهیب  بدهد نمــی گیرد؟ بعد 
 ازظهرها تا انتهای شب از ســرو صدای گوشــخراش این ماشین ها

 آسایش نداریم.
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کلاهبرداري اینترنتي فروش خودرو 
فرمانده انتظامي شهرستان خمیني شــهر از شناسایي و دستگیري کلاهبردار 
اینترنتي با ۱۰۰ میلیون ریال خبر داد. ســرهنگ غلامرضا براتي   گفت :در پي 
شکایت یکي از شهروندان مبني بر اینکه فردي ناشــناس در یکي ازسایتهاي 
تبلیغاتي او را فریب داده و مبلغ ۱۰۰میلیون ریال از او کلاهبرداري کرده، رسیدگي 
به موضوع در دستور کار ماموران پلیس فتا این فرماندهي قرار گرفت.وي اظهار 
داشت : شاکي مدعي بود در یکي از سایتهاي تبلیغاتي با یک آگهي در زمینه  فروش 
خودرو   مواجه شــده و با فرد مورد نظر تماس برقرار مي کند که از او مبلغ ۱۰۰ 
میلیون ریال تقاضا مي کند.سرهنگ  براتي  ادامه داد:فردشاکي نیز فریب خورده 
و مبلغ درخواستي را علیرغم هشدار پلیس درخصوص سایتهاي تبلیغي مبني بر 
عدم واریز وجه تا قبل از تحویل کالا یا خدمات بدون دریافت هیچ گونه مدرک و 

نشاني به حساب آن فرد شیاد واریز مي کند.

تصادف در محور  مشهد-اردهال  
رئیس پلیس راه استان از تصادف یک دســتگاه سواري پژو ۴۰۵ با ۳ 
خودروی دیگر در محور  مشهد -اردهال   و فوت ۲ نفر و مجروح شدن 
۴ فرد دیگر خبر داد. سرهنگ  اصغر زارع  بیان داشت: در پي اعلام یک 
مورد تصادف منجر به فوت در محور  مشهد -اردهال  بلافاصله گشت 
انتظامی و عوامل پلیس راه به محل اعزام شدند.وی افزود: در این حادثه 
رانندگی یک ســواری ۴۰۵، یک پژو روآ، یک پراید و یک سواری تیبا 
با یکدیگر تصادف کرده بودند که متاســفانه ۲ سرنشین پژو ۴۰۵ در 
محل فوت و ۴ نفر نیز از دیگر خودروها مجروح شــدند.رئیس پلیس 
راه استان اصفهان ادامه داد: علت وقوع این حادثه توسط کارشناسان 
 پلیس راه  اصفهان  عدم توجه به جلو توسط ســواری پژو ۴۰۵ اعلام

 شده است.

کشف لوازم خانگی قاچاق در اصفهان 
جانشین فرمانده انتظامی استان کشــف بیش از هزار و 7۰۰ نوع لوازم خانگی 
خارجی قاچاق به ارزش 7 میلیارد ریال در عملیات ماموران پلیس امنیت اقتصادی 
این فرماندهی خبر داد. سرهنگ  محمدرضا هاشمی فر   در تشریح جزئیات این 
خبر اظهار داشــت: ماموران پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان 
اصفهان با اشراف اطلاعاتی خود از دپوی محموله ای از انواع لوازم خانگی خارجی 
قاچاق مطلع و بلافاصله موضوع را در دستور کار خود قرار دادند.وي افزود: ماموران  
پس از کسب اطلاعات لازم طی هماهنگي با مقام قضائي از این انبار بازدید کردند 
که در نتیجه  هزار و 7۴9 قلم انواع لوازم خانگی خارجی شامل  قهوه ساز برقی، 
پودرقهوه، قهوه جوش ، اجاق گاز مسافرتی ، صافی قهوه  و فلاسک کوچک که 
همگی فاقد مدارک مثبته گمرکی بوده و به صورت قاچاق تهیه شــده بودند را 

کشف شدند.

اعتراف سارق موتورکولرها 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان از دستگیری سارق موتور کولر 
از پشــت بام منازل اصفهان و اعتراف وی به ۳7 فقره سرقت خبر داد. سرهنگ   
حسین ترُکیان بیان داشــت: در پی شکایت تعدادی از شــهروندان ساکن در 
منطقه شرق اصفهان مبنی بر ســرقت موتور کولر و کابل هاي آن از پشت بام 
منازل آنها موضوع در دســتور کار کارآگاهان پایگاه شرق پلیس آگاهی استان 
اصفهان قرار گرفت.وی افزود: پس از انجام تحقیقات علمی و تخصصی و بررسی 
سرقت های صورت گرفته توسط افراد سابقه دار در نهایت رد پای یکی از سارقان 
سابقه دار در این سرقت ها به دست آمد.رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی 
استان اصفهان گفت: کارآگاهان با هماهنگی مقام قضائی متهم را در مخفیگاه 
 دســتگیر و در بازرســي از محل نیز تعدادي موتور کولر و کابل برق مســروقه 

را کشف کردند.
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واکسن آنفلوآنزا 
برای گروه های 
پرخطر تزریق 

می شود

رییــس دانشــگاه علوم 
پزشکی، خدمات درمانی 
و بهداشتی چهارمحال و 
بختیاری گفت: واکســن 
رایــگان آنفلوآنزا از هفته 
آینده برای کادر بهداشت 
و درمــان، بیماران خاص 
و مــادران بــاردار تزریق 

می شود.
 مجیــد شــیرانی افزود: 
در حــال حاضــر بــرای 
دیگــر افــراد واکســن 
آنفلوآنرا بــه میزان کافی 
در داروخانه های ســطح 
استان وجود دارد و افرادی 
که پزشــک توصیه کند 
می توانند اقــدام به تهیه 

و تزریق آن کنند.
وی ادامــه داد: میــزان 
واکسن رایگان اختصاص 
یافته به اســتان متناسب 
با جمعیت کادر بهداشت 
و درمان و بیماران خاص و 

مادران باردار است.
شیرانی تصریح کرد: برای 
افــرادی که از سیســتم 
ایمنی خوبی برخوردارند 
و بیماری هایی نظیر آسم 
ندارند واکســن آنفلوآنزا 

توصیه نمی شود.
رییــس دانشــگاه علوم 
پزشکی، خدمات درمانی 
و بهداشتی چهارمحال و 
بختیاری بهترین راهکار 
برای پیشگیری از ابتلا به 
ویروس آنفلوآنزا را رعایت 
اصــول بهداشــت فردی 
مانند شست وشوی مداوم 
دســت ها با صابون و آب 
گرم و اســتفاده از تهویه 
هوا در محیط های بســته 

عنوان کرد.
خاطرنشــان  شــیرانی 
کرد: واکســن آنفلوآنزای 
توزیعی در داروخانه های 
استان با قیمت های ۲۰۶ 
هزار تومــان و ۲۳۰ هزار 

تومان به فروش می رسد.
بنــا بــر گزارش هــای 
پزشــکی، علائم آنفلوآنزا 
ســرماخوردگی  بــا 
شباهت های زیادی دارد 
و به طور دقیق نمی توان 
علایــم مجزایی برای این 
بیماری ذکر کرد اما تب، 
درد عضلانی، اســکلتی، 
تهوع و اســتفراغ در بین 
افراد مشکوک به آنفلوانزا 

مشاهده می شود.
به گفته پزشکان بهترین 
روش پیشــگیری از بروز 
آنفلوانــزا رعایــت اصول 
بهداشــت فــردی مانند 
شســتن مداوم دست ها 
بــا صابــون و آب گرم و 
اســتفاده از تهویــه هوا 
در محیــط های بســته، 
اجتناب از خودتجویزی و 
استفاده از آنتی بیوتیک و 
کورتن و تزریق واکسن در 

زمان مناسب است.
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افراد واکسینه شده با سینوفارم دوز سوم   را بزنند
سازمان جهانی بهداشت توصیه کرد افراد دارای نقص ایمنی و آن دسته از افراد واکسینه شده با واکسن سینوفارم، دوز سوم را دریافت کنند.

به گزارش خبرنگار حوزه بهداشت و درمان گروه علمی پزشکی باشــگاه خبرنگاران جوان به نقل از  رویترز، سازمان جهانی بهداشت روز 
دوشنبه توصیه کرد به افراد دارای نقص ایمنی، دوز اضافی واکسن کووید -۱۹ تزریق شــود، زیرا خطر ابتلا به عفونت های بالقوه پس از 
ایمن سازی استاندارد بیشتر است.گروه مشاوره راهبردی متخصصان در زمینه ایمن سازی گفت دوز اضافی باید به عنوان بخشی از سری 
اولیه ارائه شود، زیرا احتمال ایمنی افراد دارای نقص ایمنی با دو دوز کمتر است و در معرض خطر شدید کووید-۱۹ هستند.کیت اوبراین، 
مدیر واکسن WHO، با اشاره به افراد دارای ایمنی پایین به دلیل شرایط دیگر، در یک نشست خبری گفت: شواهد نشان می دهد  ایمنی 
زایی در مورد عفونت های پیشرفته به طور نامتناسب توسط این دســته از افراد وجود ندارد. این سازمان همچنین به افراد بالای ۶۰ سال 
که واکسن چینی سینوفارم و ســینووک را دریافت کرده اند، توصیه کرد که دوز اضافی واکسن را نیز یک تا سه ماه پس از دوز دوم تزریق 
کنند. شواهد نشان می دهد عملکرد آن ها در طول زمان کمتر اســت.یواخیم هومباخ از مقامات سازمان جهانی بهداشت گفت: داده های 
مشاهده ای در مورد دوز سینوفارم و سینووک به وضوح نشان داد که در گروه های سنی بالاتر، واکسن پس از دو دوز عملکرد کمتری دارد، 
ما همچنین می دانیم که افزودن دوز سوم یا حرکت به برنامه دو به علاوه یک پاسخ قوی )ایمنی( را ارائه می دهد؛ بنابراین ما از آنجا انتظار 

حفاظت بسیار بهتری را داریم.

افزایش ۲۰ درصدی مبتلایان کرونا
رئیس انجمن بیهوشی قلب ایران با اشاره به اینکه بیشترین آمار شهدای مدافع سلامت مربوط به متخصصین حوزه بیهوشی بوده است گفت: 
کمبود داروی بیهوشی در کشور به صورت این بوده که به نتوانیم عمل های جراحی را انجام دهیم.دکتر علیرضا جلالی، رئیس انجمن بیهوشی 
قلب ایران درباره داروهای بیهوشی در کشور اظهار داشت: علی رغم اینکه کمبود داروهای بیهوشی تا حدودی طی دو سال گذشته در کشور 
وجود داشته ولی به دلیل تنوع دارویی این کمبودها به صورت جدی نبوده است. وی تصریح کرد: کمبود داروهای بیهوشی به صورتی نبوده 
که نتوانسته باشیم بیهوشی بیماری که نیاز به عمل جراحی دارد را انجام دهیم و از طرفی امکانات اتاق عمل.ها نسبت به قبل بهبودی خوبی 
داشته و رسیدگی ها توسط وزارت بهداشت انجام گرفته است.رئیس انجمن بیهوشی قلب به ایران با اشاره به اینکه در حال حاضر ۶ هزار و 
۵۰۰ نفر متخصص بیهوشی در کل کشور فعال هستند گفت: در ایام کرونا بیشترین تعداد شهدای مدافع سلامت از متخصص رشته بیهوشی 
بودند و حدود ۱۰۰ نفر از متخصصین این حوزه و دستیاران شهید شده و یا دچار آسیب های جدی شده اند که دیگر توان حضور در محل کار 
را ندارند.جلالی با اشاره به اینکه آمار مبتلایان به کرونا و مراجعه به درمانگاه ها طی روزهای اخیر افزایش ۲۰ درصدی داشته است، گفت: این 
مسئله حکایت از نقطه شروع موج ششم را دارد که البته در هفته های آینده و تقریباً یک ماه دیگر آمار افرادی که در بخش های ویژه بستری 
می شوند هم بیشتر خواهد شد. وی تاکید کرد: رعایت هرچه بیشتر پروتکل ها در کشور ضرورت دارد و افراد باید نسبت به این موضوع دقت 

کنند چرا که در غیر اینصورت متاسفانه دوباره مشاهده آمار بالای کرونا مبتلایان و متوفیان کرونا خواهیم بود.

»واکسن زدن دلیل خاصی نمی خواهد. واکسن نزدن دلیل می خواهد. به 
عنوان یک پزشک که از ابتدای شیوع کرونا برای درمان بیماران تلاش 
کرده ام، از نزدیک شاهد معجزه واکسن هستم و معتقدم مسئولان باید 
شرایطی را فراهم کنند که برای کارهای اداری ارائه کارت واکسن ضروری 
باشد. همه ما در یک کشتی هستیم و رعایت نکردن یک نفر و واکسن نزدن 

یک نفر می تواند به دیگران آسیب وارد کند.«

ایسنا
گزارش

ISFAHAN
N E W S

 »مریم یکی از همان ۱۷درصد 
افراد زیر ۵۰ ســالی اســت که 
نمی خواهند واکسن بزنند. آنها 
معتقدند دلایلی دارند که برای 
واکسن نزدن کافی است. البته 
وجود کرونا را منکر نمی شوند و 
این که ممکن است مبتلا شوند. 
اصول بهداشــتی را هم رعایت می کنند و هر 
کاری برای پیشگیری از ابتلا به کرونا لازم باشد، 
انجام می دهند اما همچنان نسبت به تزریق 
واکسن موضع سفت و سختی دارند. این ۱۷ 
درصد چه کسانی هستند، چه دلایلی دارند و 
چگونه باید متقاعدشان کرد؟ معضلی که البته 
همه کشورها به نســبت های مختلفی با آن 

درگیر هستند.
مریم دو بار کرونا گرفته و با ۲۵ درصد درگیری 
ریه روزهای سختی را پشت سر گذاشته است. 
با این حال نمی خواهد واکسن بزند و می گوید 
سؤالات زیادی دارم و تا زمانی که پاسخ درست 
و حسابی نگیرم یا مجبور نباشم واکسن نمی زنم: 
»روزی که اعلام شد واکسن کرونا درست شده 
خیلی خوشحال شدم اما تصور نمی کردم به 
این سرعت وارد فاز تزریق عمومی شود. فکر 
می کردم فاز ســوم مطالعات انسانی واکسن 
یک سال زمان ببرد و عوارض و اثربخشی آن 
مورد مطالعه قرار می گیرد. اما سازمان بهداشت 
جهانی به سرعت مجوز تزریق داد. دلیل اصلی 
من همین اســت. نمی دانم این واکسن ها در 
درازمدت چــه عوارضی دارنــد و چه تأثیری 
روی سیستم عصبی یا قلب می گذارند. قطعاً 
واکسنی که در کمتر از یک سال ساخته شود 
عوارض ناشــناخته زیادی دارد. واکسن هایی 
که در کودکی زده ایم ســال ها مورد مطالعه 
قرار گرفته و عوارض آن مشخص است. به نظر 
من موارد ابتلا در افرادی که واکسن می زنند یا 
نمی زنند یک اندازه است. تنها فرق این دو گروه 
این است کسانی که واکســن می زنند تصور 
می کنند در برابر کرونا ایمن شــده اند و اصول 
بهداشتی و پیشــگیری را رعایت نمی کنند. 
همین طور آنتی بادی که بعد از تزریق واکسن 
در بدن تشکیل می شــود همیشگی نیست و 
به همین دلیل امروز برخی کشورها دوز سوم 

تزریق می کنند.«
محدثه نبــود اطلاعات شــفاف را مهم ترین 
دلیل نزدن واکسن می داند و معتقد است باید 
یک نشســت علمی  بین متخصصان موافق و 
مخالف واکسن برگزار شود تا دو طرف ادعاهای 
خودشان را ثابت کنند: »از روزی که ویروس 
کرونا شــیوع پیدا کرد، من و خانواده ام سعی 
کردیم با رعایت اصول بهداشتی، خودمان را 

مصون نگه داریم. هنوز برای تزریق قانع نشده ام. 
گفت وگوی علمی و پاسخ به شبهات می تواند به 
برطرف شدن تردیدها کمک کند. هنوز نتایج 
علمی کامل و روشــنی درباره اثرات و عوارض 
واکسن منتشر نشده اســت. کشورهایی که 
چند ماه قبل جشن پایان کرونا گرفتند امروز 
دوباره آمار افراد مبتلا و فوتی هایشان افزایش 

پیدا کرده است.
خود من تــا آنجا که بتوانم اصول بهداشــتی 
را رعایت می کنم تا مبتلا نشــوم اما تا زمانی 
که اطلاعات کامل و شــفافی نباشد واکسن 
نمی زنم. چرا پزشکان اصرار می کنند واکسن 
بزنیم؟ چرا برای کسانی که واکسن نمی زنند 
محرومیت های اجتماعی در نظر می گیرند؟ 
من، همسرم، دختر و پسرم واکسن نمی زنیم 
و منتظریم حداقل یک سال از تزریق واکسن 

بگذرد و اگر عوارضی نداشت می زنیم.«
دانیال سه ماه قبل به کرونا مبتلا و ۳۵ درصد 
ریه اش درگیر شد. می گوید روزهای سختی 
را پشت  سر گذاشته و سلامتی اش را با تزریق 
رمدسیویر به دست آورده اســت. با این حال 
مخالف تزریق واکسن است و با تأیید حرف های 
محدثه به ناشناخته بودن ویروس کرونا اشاره 
می کند و می گوید: »وقتی ویروس ناشناخته 
است چطور می توان برای آن واکسن مطمئن 
تولید کرد؟ نمونــه آن هم همین واکســن 
آسترازنکا. چند نفر بعد از تزریق این واکسن 
دچار لخته خون شــدند و فوت کردند. علاو 
بر آن مغناطیسی شــدن بــدن در افرادی که 
واکســن تزریق می کنند از عوارضی است که 
هنوز پاسخی برای آن داده نشده است. از همه 
گذشــته من نمی توانم به آمارهای ســازمان 
بهداشــت جهانی اعتماد کنم. مسئولان این 
ســازمان بارها اعلام کردند آمارهای رسمی 
 با آمارهای غیر رسمی شــان متفاوت اســت. 
خیلی از کســانی که واکســن می زنند دلیل 
این کار را توصیه ســازمان بهداشت جهانی و 
تأیید واکسن توســط آنها می دانند؛ در حالی 
که ماهیت خود این ســازمان زیر سؤال است. 
اعلام می کنند کســانی که واکسن می زنند 
اگر به کرونا مبتلا شوند خفیف است؛ در حالی 

که موارد زیادی در اطراف خودمان می بینیم 
ابتلا شدید بوده و حتی باعث مرگ شده است. 
البته من مانع تزریق واکسیناسیون اطرافیان 
نمی شوم ولی معتقدم با واکسیناسیون گسترده 
باز هم نمی توانیم جلوی جهش ویروس کرونا و 

همه گیری آن را بگیریم.«
ساخت واکسن کرونا حاصل انباشت تجربه ای 
است که متخصصان شرکت های دارویی جهان 
در جریان بیماری های سارس و مرس به  دست 
آورده اند. هادی یزدانی، پزشک، این را در پاسخ 
به ابهامات مخالفان واکسن می گوید. او تأکید 
می کند هیچ ابهامی در مورد واکسن های معتبر 
کرونا وجود ندارد و نتیجه آن را می توانیم در 
کاهش شدید تعداد مبتلایان بدحال و میزان 

مرگ ومیر ببینیم:
»سؤال خیلی از کسانی که نمی خواهند واکسن 
بزنند این است که چرا واکســن کرونا به این 
سرعت ساخته شد؟ در پاســخ باید به تجربه 
شرکت های داروسازی معتبر دنیا بخصوص 
فایزر اشاره کنیم. این شرکت ها در سال های 
۲۰۰۳ و ۲۰۱۳ در جریان شیوع ویروس سارس 
در منطقه خاورمیانه که بیماری تنفســی با 
مرگ ومیر بالایی بود تحقیقات و تجربه زیادی 
کسب کردند. این بیماری تنفسی که نزدیک به 
۳۵ درصد مرگ ومیر به همراه داشت در همین 
منطقه خاورمیانه باقی ماند و در دنیا همه گیر 
نشــد. تحقیقاتی که آن زمان انجام گرفت در 
زمان شــیوع ویروس کرونا تکمیل شد و در 
۹ ماه به نتیجه درخشان تولید واکسن رسید. 
بنابراین اگر بخواهیم بگوییم واکسن کرونا در ۹ 
ماه تولید شده اشتباه است. این دستاورد حاصل 
سال ها تجربه و تحقیقاتی است که در این زمینه 
انجام گرفته. همین  طور در مورد واکسن هایی 
که از تکنیک ویروس ضعیف شده یا کشته شده 
استفاده می شود ســابقه چند ده ساله وجود 
دارد و از این چهارچوب علمی همیشه در دنیا 

استفاده می شود.«
دکتر یزدانی درباره این ادعا که افراد زیادی بعد 
از تزریق واکسن دوباره به کرونا مبتلا یا فوت 
می شوند به نتایج تحقیقات علمی در این زمینه 
اشاره می کند و می گوید: »در هیچ منبع علمی 

و پزشکی اعلام نشده واکسن مانع ابتلا به کرونا 
می شود. در واقع واکســن جلوی شدت ابتلا، 
 بستری و مرگ ومیر را می گیرد. نمونه های آن 
را می توانیم در اطرافیان خودمان هم ببینیم. 
مخالفان واکســن، همچنین کشور آمریکا را 
مثال می زنند و می گویند این کشور با وجود 
واکسیناسیون گسترده هنوز هم در صدر جدول 
مرگ ومیر ناشی از کرونا قرار دارد. نکته ای که 
آنها باید توجه کنند آمار بالای مبتلا و مرگ ومیر 
در افرادی است که واکسن نمی زنند. کسانی که 
واکسن می زنند اگر هم مبتلا شوند خفیف است 
و کار آنها به بیمارستان و آی سی یو نمی کشد. 
این که ادعا می کنند سیستم دفاعی بدن باید 
آنتی بادی طبیعی تولید کند موضوعی است که 
هیچ ضمانتی ندارد. نمی توان تضمین داد کسی 
که مبتلا می شود زنده بماند و بدنش آنتی بادی 
طبیعی تولید کند. اگر هم به عوارض واکسن 
اشــاره می کنند باید توجه داشت که احتمال 
مرگ ومیر بر اثر تزریق واکســن چقدر و بر اثر 

ابتلا به کرونا چقدر است؟
هیچ تضمینی وجود ندارد که یک فرد جوان 
که بیماری زمینه ای هم نــدارد بر اثر ابتلا به 
کرونا فوت نکند. علاوه بر آن ویروس کرونا از 
نوع دلتا سرایت پذیری بالایی دارد و اگر بدن ما 
ایمن نباشد می توانیم این ویروس را به دیگران 
منتقل کنیم. مثال روشن آن تعداد تخت های 
آی سی یو در کشور است. ما هشت هزار و ۵۰۰ 
تخت آی ســی یو برای ۸۰ میلیون نفر داریم 
و ناگهان در یک پیــک کرونا هفت هزار تخت 
آی سی یو پر می شود. اما بعد از تزریق واکسن 
می بینیم تعداد بستری ها در آی سی یو چقدر 
کاهش پیدا کرده است. به نظر من واکسن زدن 
دلیل خاصی نمی خواهد. واکسن نزدن دلیل 
می خواهد. به عنوان یک پزشک که از ابتدای 
شیوع کرونا برای درمان بیماران تلاش کرده ام، 
از نزدیک شاهد معجزه واکسن هستم و معتقدم 
مسئولان باید شرایطی را فراهم کنند که برای 
کارهای اداری ارائه کارت واکسن ضروری باشد. 
همه ما در یک کشتی هستیم و رعایت نکردن 
یک نفر و واکســن نزدن یک نفر می تواند به 

دیگران آسیب وارد کند.«

مخالفان واکسن چه می گویند؟
ویروس کرونا کووید 19 به احتمال زیاد این شش 

اندام را در دراز مدت تحت تاثیر قرار می دهد
بیش از ۱ ســال و نیم گذشته اســت و کووید ۱۹ 

پریسا جمدی
مترجم

همچنان بــه طرق بیشــماری بر زندگی مــا تأثیر 
می گذارد. از اختــلال در عملکرد عادی زندگی روزمره مــا گرفته تا ایجاد 
خطرات بزرگ برای سلامتی و تناسب اندام، کرونا نه تنها سلامتی جسمانی 
ما را تحت تأثیر قرار داده بلکه آســایش و آرامش روحی ما را نیز از بین برده 

است.
در حالی که علائم کروناویروس جدید می تواند از خفیف به شــدید تبدیل 
شود، اما هنگامی که شروع به تأثیر جدی بر سلامتی ما کند، می تواند در دراز 
مدت آسیب زیادی به بسیاری از اندام های بدن ما وارد کند. با این اوصاف، 
در اینجا شــرح مختصری درباره چگونگی تأثیر کوویــد ۱۹ بر ۶ اندام بدن 

آورده شده است.
کووید 19 و تاثیر آن بر دستگاه تنفسی

کووید ۱۹ یک بیماری تنفســی است که باعث می شــود ریه های شما در 
دراز مدت بیشتر مستعد آسیب شوند. بیماران مبتلا به کرونا یا افرادی که 
از عفونت بهبود یافته اند اغلب از خســتگی، درد قفسه سینه و تنگی نفس 
شکایت می کنند که همه اینها علائم کووید ۱۹ است. کروناویروس سندرم 
حاد تنفسی ۲ پتانسیل ایجاد تغییرات التهابی در ریه ها را دارد که می تواند بر 
بافت ها و کیسه های ریه تأثیر منفی بگذارد. این می تواند بر سلامت تنفسی 

شما تأثیر بگذارد و در طولانی مدت به ریه های شما آسیب برساند.
ویروس کرونا چگونه بر کبد تأثیر می گذارد؟

جدا از مشکلاتی که کروناویروس بر ســلامت کلی و سلامت روانی ما ایجاد 
می کند، بر بافت های کبدی بدن نیز تأثیر می گذارد. در بسیاری از بیماران 
مبتلا به کووید یا افرادی که قبلًا از عفونت بهبود یافته اند، افزایش ســطح 
آنزیم های کبدی و عملکرد غیر طبیعی کبد مشاهده شده است. پزشکان و 
متخصصان پزشکی ادعا می کنند که در بسیاری از بیماران، عملکرد کبد حتی 
پس از بهبودی به حالت عادی بر نمی گردد، که به گفته آنها می تواند ناشی از 
هجوم سایتوکین ها در بدن باشد، که در نتیجه داروهای تجویز شده در طول 

دوره بیماری ایجاد می شود.
کووید 19 و سلامت قلب

در حالی که ضربان قلب غیرطبیعی، تپش قلب، درد قفسه سینه و خستگی 
مزمن از علائم بیماری کووید ۱۹ هستند، پزشکان و متخصصان پزشکی تاثیر 
طولانی مدت بر ســلامت قلب افراد مبتلا را مشاهده کرده اند. علاوه بر این، 
تشکیل لخته خون، احتمال سکته قلبی نیز از جمله خطرات عمده سلامتی 

ناشی از کووید ۱۹  است.
تاثیر کووید 19 بر کلیه ها

در میان سایر عوارض پزشکی، عملکرد پایین کلیه نیز یکی از مشکلات رو به 
رشد در بیماران مبتلا به کووید است. از تجربه خروج ادرار کم و ادرار مکرر 
گرفته تا ایجاد اختلال عملکرد کلیه پس از کووید، حتی نسل های جوان نیز 
از این بیماری در امان نیستند. در صورتی که فرد مبتلا به دیابت یا فشار خون 

بالا باشد، خطر ابتلا به مشکلات کلیوی در وی بسیار بیشتر است.
سندرم پس از کووید ممکن است شامل تأثیر بر مغز باشد

بیماران مبتلا به کووید ۱۹ همچنین دچار التهاب، ســکته مغزی و تشنج 
خفیف تا شدید در مغز شــده اند. افرادی که از عفونت بهبود یافته اند نیز از 
سردرد ، سرگیجه و تاری دید در طول دوره بهبودی و پس از آن شکایت دارند. 
مطالعات همچنین مبنی بر این است که بیماری آلزایمر و پارکینسون برخی 

از اثرات طولانی مدت کووید ۱۹ هستند.
آسیب دستگاه گوارش ناشی از کووید 19

مشکلات و عوارض گوارشی نیز در بسیاری از بیماران مبتلا به کووید ۱۹ ثبت 
شده است. افراد حتی پس از بهبودی از اسهال، تهوع، از دست دادن اشتها، 
درد شکم و سایر مشکلات گوارشی شکایت دارند. این ممکن است به دلیل 
ناتوانی سیستم گوارش در جذب مواد مغذی و الکترولیت های ضروری در 

هنگام ابتلا به  کووید ۱۹ ایجاد شود.
اگرچه مبارزه با ویروس کرونا همچنان ادامه دارد، مهم این است که ما نقش 

خود را ایفا کرده و از شیوع ویروس به بهترین شکل ممکن جلوگیری کنیم.

گزارش

هیچ تضمینی وجود 
ندارد که یک فرد جوان 

که بیماری زمینه ای 
هم ندارد بر اثر ابتلا به 

کرونا فوت نکند. علاوه 
بر آن ویروس کرونا از 

نوع دلتا سرایت پذیری 
بالایی دارد و اگر 

بدن ما ایمن نباشد 
می توانیم این ویروس 

را به دیگران منتقل 
کنیم.

سبک زندگی

به مرغ ها آنتی بیوتیک می دهند نه تریاک
مدیرکل فرآورده های غذایی و آشامیدنی سازمان غذا و دارو با اشاره 
به ادعای استفاده از تریاک در مرغ گفت: به مرغ ها نیز تریاک داده نمی 
شود. تنها آنتی بیوتیک داده می شود که مریض نشوند. طرح تحقیقاتی 
در مورد آنتی بیوتیک انجام شد که باقی مانده اش در گوشت مرغ وجود 

نداشته و اگر هم بوده در حد مجاز بوده است.
»حسین عزیزی« مدیرکل فرآورده های غذایی و آشامیدنی سازمان غذا 
و دارو در نشستی به مناسب روز جهانی غذا گفت: ۲۴ مهر ماه مطابق 
با روز جهانی غذاست و وزارت بهداشــت هم وظیفه دارد در ارتباط با 
سلامتی غذا هرساله این روز را گرامی داشته و طبق روال هرساله هفته 
آینده را برای آن برنامه داریم. برنامه ها در جهت معرفی رژیم غذایی 

سالم است.
او با اشاره به شــعار کاهش مصرف نمک و شکر و روغن گفت: مصرف 
متعادل این مواد مشــکل ندارد اما مصرف بیش از حد باعث دیابت و 
فشار خون و دیگر مسائل خواهد شد. در محصولات غذایی یک نشانگر 
گذاشته شده که سه رنگ است. سبز یعنی از نظر ارزش غذایی خوب 
است، زرد متوسط و قرمز یعنی هشدار اینکه شکر، نمک و چربی آن 
محصول زیاد است. مخصوصا افراد دارای بیماری زمینه ای باید به آن 
نشانگر توجه کنند و انتخاب غذا براساس آن برای داشتن زندگی سالم 

باید رعایت شود.
او افزود: ما ۶۴ دانشگاه علوم پزشــکی داریم که با دانشگاه های آزاد 
حدود ۷۰ دانشگاه هستند. که اینها هر روز در هفته غذا یک برنامه را 

خواهند داشت که شامل مسابقه برای دانشجویان است که چه قدر با 
ارزش مواد غذایی آشنا هستند و با برنامه های مختلف آگاهی رسانی به 

مردم انجام خواهد شد.
او در ارتباط با شناســنامه دار کردن مزارع برای کاهش سموم گفت: 
مساله تولید غذا مهم است و نظارت باید از مزارع و باغات شروع شود. 
هشت سال پیش تفاهم نامه ای بین وزارت بهداشت و جهاد کشاورزی 
درارتباط بــا این قضیه منعقد شــد که وضعیت ســموم را در مزارع 
شناسایی کند. اما جهاد کشاورزی نتوانسته است آن ها را شناسنامه 
دار کند. محصولات چون شناســنامه ندارند و معلوم نیست دقیقا از 
کجا آمده اند ما فقط، می توانیم وضعیت موجود محصولات کشاورزی 
را اعلام کنیم که نیترات یا مواد دیگر در این مواد تا چه اندازه است. اما 
در کل پیگیری از سمت جهاد کشاورزی انجام نمی شود. ۳۰۰ هکتار 
طبق اعلام جهاد کشاورزی شناسنامه دار شده اند. به برخی از آن ها هم 
گواهی داده اند. این رقم بسیار کم است و هیچ چیزی نیز به سازمان غذا 

و دارو معرفی نشده است.
او در ادامه در ارتباط با نحوه تعامل با سازمان دامپزشکی درباره لبنیات 
سنتی و دام ها گفت:   وزارت بهداشت مسئول ارزیابی سلامتی است و 
آخر زنجیره را می بیند، چه در سازمان غذا و دارو که تولیدات صنعتی 
را ارزیابی میکندو چه در سطح معاونت بهداشت که عرضه را نظارت 

می کند.
او افزود: با ســازمان دامپزشــکی تعامل خوبی داریم و مرغداری ها و 

مراکزی که پروتئین های حیوانــی را تهیه می کنند 
کنترل می شــود و مواد اولیه ای که بــه کارگاه ها و 
کارخانه ها وارد می شود  وضع خوبی دارد. در مورد 
لبنیات سنتی تعداد واحدهای صنفی زیاد است اما 
خودشان سراغ ما آمده اند که تحت کنترل قرار 
بگیرند. انشــالله آن ها هم سروسامان بهتری به 
زودی پیدا خواهند کرد و وضعیت امیدبخشی 

دارند.
او در ادامه با اشاره به مساله استفاده از تریاک 
در مرغ که توســط یکی از مســئولان ادعا 

شده بود، گفت: این مساله را مدیر مرکز سلامتی وزارت 
کشاورزی گفت اما مدیر فعلی تکذیب کرد و گفت چنین چیزی نیست. 
طبق بررسی ما اثری از این قضیه نبود. فکر می کنم این موضوع بیشتر 
جنبه شایعه دارد و کار کارشناسی راجع به آن انجام نشده و فرد مطرح 
کننده این صحبت بهتر بود بررسی می کرد و با مدارک و مستندات این 
مساله را مطرح می کرد، چون این مساله باعث تشویش اذهان عمومی 
می شود و نمی خواهیم قبل از اثبات مساله ای موضوعات باعث تشویق 

اذهان شوند.
او گفت: بحث هورمون ها هم سال هاست مطرح شده اما صحت ندارد و 
به مرغ ها نیز تریاک داده نمی شود. تنها آنتی بیوتیک داده می شود که 
مریض نشوند. طرح تحقیقاتی در مورد آنتی بیوتیک انجام شد که باقی 

نده اش  ما
در گوشــت مــرغ وجود 

نداشته و اگر هم بوده در حد مجاز بوده است.
او درارتباط با مساله امنیت غذایی گفت: همانطور که اشاره شد 

امنیت غذا و تامین آن به عهده وزارت جهاد کشــاورزی است. وزارت 
کشاورزی باید گندم را تولید کند و یا کمبودی است از طریق واردات 
و براساس نیاز کشــور تامین کند. در بحث تولید و تامین آن وزارت 
بهداشــت دخالت ندارد اما درمورد سلامتی نظارت داریم و هرچیزی 
که وارد شود تحت نظارت ماست و قبل از ورود آنالیز و بعد از خروج نیز 

بررسی می شوند.
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 Qazvin Province has exported 
about $2,250,000 worth of 
handicrafts in the first half of 
the current Iranian calendar 
year (starting on March 21), the 
managing director of Qazvin's 
Cultural Heritage, Tourism 
and Handicrafts Office said on 
Wednesday.
Speaking to IRNA, Alireza 
Khazaeli said that neighboring 
countries, the Persian Gulf 
littoral states, and Europe are 
Qazvin exports destinations.
He added that since Sa'd al-
Saltaneh hanicraft bazaar was 

registered, Qazvin's exports 
have experienced significant 
growth.
Khazaeli noted that over $4m 
worth of handicrafts were 
exported last year.
About 6,000 artists and 
handicrafts makers are active 
in Qazvin Province.
Mirror work, knitted porcelain, 
kilim, Jajim, repoussé and 
chasing, pottery, traditional 
knitting, embroidery, 
papier maché, and weaving 
are examples of Qazvin 
handicrafts.

Over 222,000 
TEUs of 
commodities 
exported from 
Shahid Rajaee 

port in H1
 As announced by a 
provincial official, 
222,753 twenty-foot 
equivalent units (TEUs) 
of commodities have 
been exported from 
Shahid Rajaee port, 
in the south of Iran, 
during the first half 
of the current Iranian 
calendar year (March 
21-September 22).
Alireza Mohammadi 
Karaji-Ran, the head 
of Ports and Maritime 
Department of 
Hormozgan province, 
where the port is 
located, said the export 
indicates 18-percent 
growth as compared to 
the same period of time 
in the past year.
The official further 
announced that 
208,735 TEUs of 
commodities were 
imported to the port 
in the first half of the 
present year, showing 
three-percent fall.
Transit of goods via 
the port also rose 85 
percent in the said time 
span to stand at 141,000 
TEUs, he underlined.
In the first six months of 
this year, 824 container 
ships traveled to Shahid 
Rajaee port, which 
is an increase of 2.4 
percent compared to 
the same period last 
year, according to 
the head of Ports and 
Maritime Department 
of Hormozgan province.
Enjoying the most 
modern container 
terminals and port 
equipment, Shahid 
Rajaee accounts for 
85 percent of the total 
loading and unloading 
at the Iranian ports.
Given its significant role 
in the country’s import 
and export of products 
as well as transit and 
transshipment via Iran, 
the development of 
Shahid Rajaee Port has 
been among the most 
important development 
projects in the country.
In late December last 
year, Iranian Ports and 
Maritime Organization 
(PMO) signed six 
m e m o r a n d u m s 
of understanding 
(MOU) with domestic 
companies for investing 
100 trillion rials 
(about $2.38 billion) 
plus €800 million in 
development projects 
of Shahid Rajaee port’s 
hinterland.
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M a h m o o d 
Seyjani, the 
head of Industry, 
Mining and Trade 
Department of 
Qom province, 
said that these 
units being revived 

have created jobs for 183 
persons.
He said that 1.319 trillion 
rials (about $31.4 million) 
has been invested for 
reviving the mentioned 
units.
He mentioned textile, types 
of yarns, steel profiles and 
sections, steel wire, various 
types of construction 
and automotive paints, 
stone cutting, mineral 
chemicals, laboratory 
hoods, synthetic fibers, 
shoe uppers, and animal 
feed as some fields in which 
the revived units are active.
Technology change, 
attracting new investors, 
improving the market, 
launching a new line and 
producing a new product 
have been important 
factors in reviving 17 
stagnant industrial units 
in the first six months of 
this year, according to the 
official.
As announced by the head 
of Iran Small Industries 
and Industrial Parks 
Organization (ISIPO), in 
the last Iranian calendar 
year (ended on March 20), 
1,557 stagnant and semi-
active units returned to 
the production cycle in 
the industrial parks with 
a financing of 35 trillion 
rials (over $833 million), 
providing employment for 
27,000 people.
With the aim of 
reactivating stagnant 

units or units that are 
operating below capacity, 
900 consultants from 
the private sector and 
k n o w l e d g e - b a s e d 
companies were 
selected in the form of 
industry clinics across 
the country to recognize 
the weaknesses of these 
units, Ali Rasoulian has 
previously stated.
“Despite the two major 
challenges of sanctions 
and coronavirus 
pandemic, which imposed 
severe restrictions on 
the country, we tried 
to activate domestic 
capacities by turning to 
localizing the technology 
of manufacturing parts and 
equipment”, he added.
Sanctions have caused 
problems for financial 
exchanges and the 
export of goods to other 
countries, he said, adding, 
“The negative effects of 
coronavirus pandemic 
on various parts of 
the country, including 
industry, are not hidden 
from anyone, and the 
economic growth of some 
countries has reached 
below zero during this 
period.”
Iran is proud that despite 
these restrictions and 
pressure from these two 
important challenges, its 
industry has grown by 
more than seven percent, 
according to the statistics 

and reports from various 
sectors, the official further 
highlighted.
Also, as announced by 
Deputy Industry, Mining, 
and Trade Minister Mehdi 
Sadeqi Niaraki, over 6,500 
new industrial units were 
established across the 
country during the past 
year which created jobs for 
over 121,000 people.
Touching upon the 
Industry Ministry’s plans 
for the realization of the 
motto of the current year 
which is named the year 
of “Production: support 
and the elimination of 
obstacles” by the Leader 
of the Islamic Revolution, 
the official has said: 
“In the year that has 
been dedicated to the 
production sector by the 
Leader of the revolution, 
the orientation of all 
government organizations 
and executive bodies 
should be towards 
supporting the country’s 
industrial and mining 
units.”
Niaraki pointed to a 
40-percent increase in the 
issuance of establishment 
licenses for industrial 
units in the previous year, 
saying: “The number of 
establishment licenses 
increased to more than 
36,000 last year, which 
shows that people are 
encouraged to invest in the 
productive sectors.”

He also mentioned an 
85-percent rise in the 
allocation of land for 
establishing industrial 
units across the country 
and noted that over 4,500 
hectares of land were 
handed over to applicants 
in the previous calendar 
year.
According to the official, 
there are over 46,000 
small and medium-sized 
industrial units in Iran’s 
industrial parks and zones, 
of them about 9,200 units 
are inactive.
In late September, the 
ISIPO head announced 
the allocation of 10,000 
hectares of land for 
the development and 
construction of industrial 
parks across the country
According to Rasoulian, 
new industrial parks are 
mainly planned to be 
constructed in under-
developed regions of the 
country.
The index for development 
of Industrial parks in the 
country has increased by 
five percent, the official 
stated.
He pointed out that 
one of the important 
priorities of the ISIPO is 
to provide suitable land 
for establishing industrial 
parks, adding: “The 
organization has prepared 
a plan to provide 10,000 
hectares of land for this 
purpose.”

Iran, Switzerland seeking 
to enhance agricultural 
co-op
Iranian Agriculture Minister Javad Sadati Nejad 
met with Switzerland’s Parliament Speaker on 
Tuesday during which the two sides stressed 
expansion of agricultural cooperation between 
the two countries, IRIB reported.
Speaking in the meeting, Sadati Nejad said 
Iran seeks to develop agricultural cooperation 
with Switzerland in the form of two investment 
projects in the north and south of the country.
The agriculture minister pointed to two major 
investment projects in the north and south of 
the country and said: "Each of these projects 
requires an investment of about two billion 
dollars, and we hope to achieve positive results 
[with Switzerland] in this regard."
According to Sadati Nejad, the project in 
the north of the country is in the field of rice 
production, and with the implementation of 
this project 1.2 million tons will be added to 
the country’s rice production. The investment 
project in the south of the country is in Khuzestan 
Province, it covers 250,000 hectares of land 
and is aimed for boosting grain production.“In 
our country, there are unique opportunities 
for cooperation with Switzerland, and we can 
have closer relations in the field of agriculture,” 
the minister stressed.The official expressed 
hope that trade relations between the two 
countries would continue despite the obstacles, 
saying: “over the past years, these interactions 
have existed in various fields like agricultural 
seeds, pesticide control, and despite sanctions, 
Switzerland has continued its services and 
trade transactions with Iran.”He noted that the 
agricultural ministry has defined big projects 
across the country, adding that Iran could also 
have joint investment projects with Switzerland.
Pointing out that the two sides need money 
transfer channels to continue trade, the minister 
added that one of the platforms that can be used 
in this regard is the humanitarian channel that 
has been set up between Iran and Switzerland, 
but money transfer has not been done through 
it yet.The official further mentioned Iran’s 
export capacities, saying that pistachios, saffron, 
and medicinal plants are among the popular 
products that can be exported from Iran to 
Switzerland.

Iran able to export 
engineering, technical 
services to many countries
Head of Iran’s Planning and Budget Organization 
(PBO) has said many of the countries in the 
region are seeking the Islamic Republic’s 
engineering and technical services and the 
country can provide them with such services, 
IRNA reported.
“The 13th government’s major policy is to 
expand presence in target markets, and many 
countries in the region are looking for our 
engineering and industrial capabilities,” Masoud 
Mir-Kazemi said on Tuesday.
Speaking in a meeting with some of the 
country’s major contractor companies, Mir-
Kazemi noted that such companies should 
become more productive, value-creating 
companies."Maintaining international economic 
markets is more important than entering those 
markets, and to achieve this important, the 
government should pay special attention to 
organizing the private sector activities in target 
markets,” he said.

17 idle industrial units revived in Qom 
province in 6 months
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- The original 
resources will 
be completely at 
the disposal of 
the enterprise 
until the maturity 
date (four or five 
years) and during 
this period the 
enterprise will 
only repay the 
periodic interest 
once every 
three months, 
but in terms of 
bank facilities, 
the principal 
and interest of 
the facility are 
repaid during 
the installments 
that the applicant 
repays.

Qazvin exports over $2m worth of 
handicrafts

As announced by a provincial official, 17 idle 
industrial units returned to the production 
cycle in Qom province, central Iran, in the first 
six months of the current Iranian calendar 
year (March -21Septemebr 22).



In an address 
to the First 
Committee of 
the 76th United 
Nations General 
Assembly on 
Tuesday, Iran’s 

representative in the 
committee, Heidar 
Ali Balouji, lashed out 
at the Israeli regime 
for hampering the 
establishment of a 
nuclear-weapon-free 
zone in the Middle East 
proposed by Iran in 
1974.
He also hit back at the 
Tel Aviv regime for 
attempting to portray 
Iran’s conventional 
weapon capabilities or 
its exclusively peaceful 
nuclear program, which 
is under the most robust 
verification of the 
International Atomic 
Energy Agency, as a 
challenge to regional 
stability.
The following is the full 
text of his speech:
“In the Name of God, the 
Most Compassionate, 
the Most Merciful
I am compelled to take 
the floor to reject the 
allegations made by the 
Israeli representative 
against my country.
In fact, the 
dissemination of 
false and fabricated 
accusations against 
regional countries, 
particularly the Islamic 
Republic of Iran, has 
long been a standard 
practice of Israel, with 
the exclusive purpose 
of concealing its crimes 
and brutalities against 
innocent Palestinian 

people. Nevertheless, 
it is quite evident 
that no amount of 
disinformation and 
manufactured crises can 
cover up the criminal 
nature, as well as the 
expansionist and 
warmongering policies, 
that this regime has 
pursued over the past 
70 years.
Israel, in flagrant 
violation of 
international law and 
in total disregard for 
all relevant United 
Nations resolutions, 
continues to violate 
the fundamental 
rights and dignity of 
the Palestinian people 
and other Arabs living 
under its occupation. As 
a result, Palestinians are 
deprived of their lands 
and properties, forcibly 
evicted while being 
subjected to violence, 
terror and intimidation. 
Meanwhile, any right of 
the Palestinians to self-
determination has been 
negated under the title 
of “one Jewish State”.
Worse still, under the 
current challenging 
circumstances and 
as the international 
community focuses 
on mitigating the 
severe effects and 
consequences of 
COVID-19, the Israeli 
regime continues to 

exploit this period to 
accelerate its illegal 
settlement activities 
as well as annexation 
schemes in order to 
further entrench its 
military occupation. 
S i m u l t a n e o u s l y , 
the inhumane and 
suffocating blockade on 
the Gaza Strip continues 
to deepen the severity of 
the humanitarian crisis 
and inflict misery on 
the Palestinian civilian 
population there.
At the regional level, the 
continued occupation 
of territories of other 
countries and frequent 
encroachments against 
the countries of the 
region have seriously 
endangered peace and 
security in the region 
and beyond.
The Israeli regime’s 
entire history is full of 
aggression against its 
neighbors and other 
countries in the Middle 
East region.
Given such a dark track 
record, the Israeli 
regime’s hysteric 
attempts in order to 
seek international 
sympathy and favor by 
claiming that it is under 
threat are nothing but 
manipulative attempts 
to spread propaganda.
Israel continues to 
defy all international 
regimes governing 

weapons of mass 
destruction by refusing 
to adhere to the NPT, 
the Chemical Weapons 
Convention and the 
Biological Weapons 
Convention.
Further, it continues 
to seriously hamper 
the establishment of a 
nuclear-weapon-free 
zone in the Middle East 
proposed by Iran in 
1974. Indeed, nuclear 
weapons in the hands 
of this regime pose the 
most serious threat to 
the security of all States 
in the Middle East and 
the non-proliferation 
regime.
Nevertheless, it 
attempts to portray 
Iran’s conventional 
weapon capabilities or 
its exclusively peaceful 
nuclear program, which 
is under the most robust 
verification of the 
International Atomic 
Energy Agency, as a 
challenge to regional 
stability.
This is but a hypocritical 
move to distract 
attention away from 
the real danger posed 
to regional peace and 
security by Israel, 
particularly its nuclear-
weapon arsenals as well 
as clandestine and un-
safeguarded nuclear 
installations and 
activities.”

EU's Deputy Foreign Policy 
Chief to Visit Iran
Enrique Mora, the Deputy Secretary General of 
the European External Action Service for Political 
Affairs, will visit Tehran on Thursday, Iranian 
Foreign Ministry Spokesperson Saeed Khatibzadeh 
said.The Iranian spokesman said the senior EU 
diplomat’s visit to Tehran will go ahead on Thursday 
as previously planned.Khatibzadeh said the trip 
follows consultations between the two sides on 
issues of mutual interest, including Iran-EU relations, 
Afghanistan, and the Joint Comprehensive Plan of 
Action (JCPOA).Consultations and contacts between 
the two sides have never been halted and are ongoing 
on different issues, and the upcoming trip also takes 
place in the same framework, the foreign ministry 
spokesman noted.
Yemeni forces take control of Al-
Juba city in Ma'rib prov.
Yemeni sources reported that the country's army and 
popular committees continued to advance in Ma’rib 
province and took control of the city of Al-Juba and 
surrounding areas in the province.According to the 
reports, Yemeni army forces and popular committees 
took control of al-Juba city center and surrounding 
areas and forces affiliated with ousted and fugitive 
Yemeni President Abdrabbuh Mansur Hadi and Saudi-
affiliated Al-Islah Party fled the country.This is while 
that a member of Yemen’s Ansarullah Movement's 
Political Council said that retaking Ma’rib province 
would have a major impact on expelling occupiers 
and restoring Yemen's oil wealth.In an interview 
with Al-Mayadeen, Mohammad Al-Bakhiti stressed 
that the Command of the Saudi coalition is present 
in Ma’rib province and all operations of this coalition 
are managed from there, so liberating the remaining 
areas of Ma’rib province is an important goal and will 
be a turning point and a new stage.The airstrikes of 
the Saudi-led coalition will not last long and Yemeni 
Armed Forces will continue to improve their military 
capabilities, he added.
IRGC makes operational Quds 
domestic radar
Quds domestic radar was put into operation for the 
first time by IRGC air forces in the joint Modafe'an-e 
Aseman-e Velayat (Defenders of Skies under 
Guardianship of Supreme Jurisprudence) military 
drill.Quds Radar is able to monitor targets at a 500km 
range and altitude of over 90,000 feet.Tactical and 
single-vehicle capability, domestic software, the ability 
to deal with electronic warfare in various techniques, 
friend-enemy detection system and the ability to link 
with defense systems are among the characteristics of 
Quds radar system.
The joint Modafe'an-e Aseman-e Velayat (Defenders of 
Skies under Guardianship of Supreme Jurisprudence) 
military drill started by deploying domestic missile 
systems, radar, reconnaissance, electronic warfare, 
communication systems and visual surveillance 
network in the Dasht-e Kavir on Tuesday morning.

Israeli Nukes Major Threat to Middle 
East Security: Iranian Envoy

 An Iranian diplomat at the UN slammed 
the Zionist regime’s nuclear weapons as 
the most serious threat to the security of 
all states in the Middle East and the non-
proliferation regime.
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Iran Prosecutor-General travels to Armenia for judicial coop.
Heading a judiciary delegation, Iran’s Prosecutor-General Mohammad Jafar Montazeri traveled to Yerevan 
on Tuesday to hold talks with Armenian officials on judicial cooperation.Upon his arrival in Yerevan, he 
pointed to the friendly and good neighborly relation of the two countries, saying that the general policy 
of Iran is to strengthen relations with neighboring countries, and Armenia has always been a good 
neighbor for Iran.The two countries have close relations and cooperation in the field of the judiciary, he 
said.Montazeri added that his visit to Yerevan took place at the invitation of the Prosecutor-General of 
Armenia Artur Davtyan and during their meeting, the two sides will discuss the ways to improve relations, 
especially in the judiciary and legal field.During his three-day visit to Armenia, Montazeri will also meet 
with the Prime Minister of Armenia Nikol Pashinyan and a number of senior officials, including the Speaker 
of the Armenian Parliament and Minister of Justice, to discuss various issues of judicial cooperation, 
implementation of previous bilateral agreements, and cooperation in combating the organized crimes, 
drug trafficking as well as follow up on the situation of Iranian prisoners in Armenia.

Tehran Urges Negotiated Settlement of Problems with Baku
 Iranian Foreign Minister Hossein Amirabdollahian warned of hostile attempts by the common 
enemies to upset relations between Iran and the Republic of Azerbaijan, saying Tehran and Baku 
should address the concerns through dialogue and mutual cooperation.
In a telephone conversation on Tuesday, Amirabdollahian and his Azeri counterpart Jeyhun 
Bayramov discussed the latest developments in the bilateral relations.Emphasizing the need 
for mutual respect for the independence, sovereignty and territorial integrity of countries, 
Amirabdollahian said Tehran and Baku have long-standing relationship.He stressed that the two 
countries must prevent misunderstandings in their relations and it is worthwhile to continue their 
ties in the right and growing direction quickly. Amirabdollahian also said Tehran expects that the 
problem of transit traffic of Iranian trucks in the Azerbaijan Republic will be solved.The foreign 
minister also spoke of the depth of relations between the two nations. He said Tehran and Baku 
have enemies and the two sides should not give the enemies the opportunity to disrupt relations 
between the two countries and concerns should be resolved through dialogue and cooperation. 
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China Says 
Military 
Drills near 
Taiwan A 
'Just' Move
Chinese military 
exercises near 
Taiwan are targeted 
at forces promoting 
the island's formal 
independence and 
are a "just" move to 
protect peace and 
stability, China's 
Taiwan Affairs Office 
said on Wednesday.
It also said the 
exercises are aimed 
at interference by 
external forces.
Military tensions with 
China, which claims 
Taiwan as its own 
territory, are at their 
worst in more than 
40 years, Taiwan's 
defense minister 
said last week, 
adding China will be 
capable of mounting 
a "full scale" invasion 
by 2025, Reuters 
reported.
He was speaking after 
China mounted four 
straight days of mass 
air force incursions 
into Taiwan's air 
defense identification 
zone that began Oct. 
1, part of a pattern of 
what Taipei views as 
stepped up military 
harassment by 
Beijing.
Speaking at a 
regular news 
briefing in Beijing, 
Ma Xiaoguang, 
spokesman for 
China's Taiwan 
Affairs Office, said 
the cause of current 
tensions was Taiwan's 
ruling Democratic 
Progressive Party's 
(DPP) "collusion" 
with foreign force 
and "provocations" 
over seeking Taiwan's 
independence.
Chinese drills 
are aimed at this 
collusion - a veiled 
reference to US 
support for Taiwan 
- and separatist 
activities, protecting 
the country's 
sovereignty and 
territorial integrity 
as well as peace and 
stability in the Taiwan 
Strait, he added.
"They are absolutely 
just actions," Ma said.
"The DPP authorities' 
hyping of the so-
called 'military threat' 
of the mainland is to 
completely invert 
right and wrong, and 
a bogus accusation," 
he added.
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A terrorist blast reportedly targeted the house of a brigade 
commander of Iraq’s Popular Mobilization Units (PMU), also 
known as Hashd al-Sha’abi, in the capital, Baghdad.
The PMU announced the attack in a statement a copy of which 
was published by Iraq's al-Sumariah television network on 
Tuesday, saying, "A sound bomb explosion targeted the house of 
Lieutenant-Colonel Haqqi Ismail Amin (Abu Akbar al-Khalidi), 
commander of the 33rd Brigade in the Popular Mobilization 
Forces, in the al-Shu'ala area in the capital, Baghdad."
The statement added that "the explosion resulted in minor 
injuries to two family members, who were taken to hospital 
for treatment.”The Iraqi media said the perpetrators of the 
terrorist act had escaped the scene.The PMU, which is the largest 
coalition of Iraqi resistance groups, has played a key role in Iraq’s 
2017 victory against the Daesh terrorist group.Since the defeat 
of Daesh, however, the anti-terror group has been targeted 
repeatedly by the US military, prompting Iraqi resistance groups 
to step up efforts to push the US out of their country over its 

destabilizing activities. The PMU has also played a significant 
role in protecting Iraq’s sovereignty and territorial integrity 
against hostile and occupying forces.
The Iraqi parliament passed a law early last year, mandating 
cancellation of Baghdad’s permit for the US-led forces’ presence.
The law secured the approval of the legislative body’s 
overwhelming majority, which came in response to an earlier 
US drone attack that had martyred senior Iranian and Iraqi anti-
terror commanders, Lieutenant General Qassem Soleimani and 
Abu Mahdi al-Muhandis.
Iraq’s resistance outfits have vowed not to lay down their arms 
until the US winds down its illegal presence and meddling in Iraq.
In a separate development on Tuesday, Iraq's Fatah (Conquest) 
Alliance political coalition said it will continue to fight the 
preliminary vote results and will not back down from protecting 
the ballots cast in Sunday’s general elections.Ahmed al-Assadi, 
the spokesman of Fatah Alliance, said in a televised statement 
that the coalition would appeal against the results of the election 

a s 
it had suffered a sharp 

decline from 48 to about a dozen seats in parliament.
Assadi said there were confusions and lack of transparency 
in the announcement of the results, adding that the alliance 
supports the country’s High Electoral Commission but would 
continue to file complaints and objections with regard to the 
vote outcome.
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Sound Bomb Targets House of PMU Commander in Baghdad



Iranian professor granted Georg Forster Research Award
Alexander von Humboldt Foundation has in its summer conference to choose Iranian professor Dr. Babak 
Karimi as one of the receivers of its Georg Forster Research Award.Dr. Karimi is a lecturer and also the Dean 
of Institute for Advanced Studies in Basic Sciences in Zanjan, Iran.
Alexander von Humboldt Foundation holds a conference each year in August to grant its Georg Forster 
Award to six distinguished international researchers.The foundation has thousands of members from 
over 140 countries and grants the award to honor those whose basic research works have had an in-depth, 
lasting effect on the related field.So far, 57 receivers of Georg Forster Award have also been granted Nobel 
awards.Dr. Karimi who is a chemistry professor will officially receive the award in April 2022.He has also 
previously won such positions as the lifelong scholarship of Alexander von Humboldt Foundation in 
2004, the first place in basic research in Kharazmi Youth Festival in 2017 and is one of the most referenced 
scientists in ISI.

A plane carrying a 
large shipment of 
humanitarian aid from 
Islamic Republic of 
Iran, including medical, 
pharmaceutical and 
food items, along with 
an expert medical team 
of the country arrived in 
Afghanistan’s Kunduz 
province.
It should be noted that 
this is the six shipments 
of humanitarian 
aid of the Islamic 
Republic of Iran 
sent to neighboring 
Afghanistan.
On Friday, an explosion 
took place at Sayed 
Abad district of Kunduz 
city which led to the 
killing of more than 100 
people and injuring 160 
others.
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US Homeland Security Secretary Alejandro 
Mayorkas said in a statement the administration 
next month "will begin allowing travelers from 
Mexico and Canada who are fully vaccinated for 
COVID-19 to enter the United States for non-
essential purposes, including to visit friends and 
family or for tourism, via land and ferry border 
crossings."
The new rules are similar but not identical to 
planned requirements announced last month 
for international air travelers, US officials said 
in a call earlier with reporters, Reuters reported.
Lawmakers from US border states praised the 
move to lift the unprecedented restrictions 
which harmed the economies of local 
communities and has prevented visits to friends 
and families for 19 months.
"Since the beginning of the pandemic, members 
of our shared cross-border community have 
felt the pain and economic hardship of the land 
border closures. That pain is about to end," 
Senate Democratic leader Chuck Schumer said 
in a statement.
Unvaccinated visitors will still be barred from 
entering the United States from Canada or 
Mexico at land borders.
The officials from US President Joe Biden's 
administration emphasized that the White 
House would not lift the "Title 42" order put 
in place by former president Donald Trump's 
administration that has essentially cut off access 
to asylum for hundreds of thousands of migrants 
seeking to enter from Mexico.
The precise date in early November when the 
restrictions will be lifted on both land and air 
travel will be announced "very soon," one of the 
officials said.
Homeland Security said the administration was 
creating "consistent, stringent protocols for all 
foreign nationals traveling to the United States 
– whether by air, land, or ferry."
Canada on Aug. 9 began allowing fully 

vaccinated US visitors for non-essential travel. 
read more
Once the US curbs are lifted, non-essential 
foreign visitors crossing US land borders, 
such as tourists, will be able to visit if they are 
vaccinated. In early January, the United States 
will require essential visitors, like truck drivers 
or healthcare workers, to be vaccinated to cross 
land borders, the officials said.
US lawmakers have been pushing the White 
House to lift restrictions that have barred 
non-essential travel by Canadians across the 
northern US border since March 2020, and 
many border communities have been hit hard by 
the closure. Mexico has also pressed the Biden 
administration to ease restrictions.
Senator Maria Cantwell said the announcement 
"will provide great relief to those waiting to see 
friends and loved ones from Canada."
The White House announced on Sept. 20 that 
the United States in early November would 
lift travel restrictions on air travelers from 
33 countries including China, India, Brazil 
and most of Europe who are fully vaccinated 
against COVID-19. It also said it would extend 
the vaccine requirements to foreign air travelers 
from all other countries.
Foreign visitors crossing into the United States 
by land or ferry will need to be vaccinated 
but will not necessarily need to show proof 
of vaccination unless they are referred by US 
Customs and Border Patrol for secondary 
inspections.
By contrast, all non-US air travelers will need 
to show proof of vaccination before boarding 
a flight, and will need to show proof of a recent 
negative COVID-19 test. Foreign visitors 
crossing a land border will not need to show 
proof of a recent negative COVID-19 test.
On Friday, the US Centers for Disease Control 
and Prevention said the United States would 
accept the use by international visitors of 
COVID-19 vaccines authorized by US regulators 
or the World Health Organization.
One question unanswered is whether the 
United States will accept vaccines from visitors 
who received doses of two different COVID-19 
vaccines.

Democrats, who narrowly control the 
House, maintained party discipline to pass 
the hard-fought, $480 billion debt limit 
increase by 219-206. The vote was along 
party lines, with every yes from Democrats 
and every no from Republicans.
US President Joe Biden is expected to sign 
the measure into law before Oct. 18, when 
the Treasury Department has estimated it 
would no longer be able to pay the nation's 
debts without congressional action.
House passage warded off concerns that the 
United States - the world's largest economy 
- would go into default for the first time, but 
the temporary extension set the stage for 
continued fighting between the parties.
"We have temporarily averted crisis 
ahead of next week’s deadline, but come 
December, members of Congress will 
need to choose to put country before party 
and prevent default," said Democratic 
Representative Richard Neal, chairman 
of the House Ways and Means committee, 
Reuters reported.Republicans insist 
Democrats should take sole responsibility 
for raising the debt limit because their party 
wants to spend trillions of dollars to expand 
social programs and tackle climate change.
Democrats say the increased borrowing 
authority is needed largely to cover the 
cost of tax cuts and spending programs 
during former Republican president 
Donald Trump's administration, which 
congressional Republicans supported.
Senate Republican Leader Mitch McConnell 
wrote to Biden on Friday that he would not 
work with Democrats on another debt limit 
increase. McConnell was harshly criticized 
by Trump, the Republican party's leader, 
after the Senate vote.

"I will not be a party to any future effort to 
mitigate the consequences of Democratic 
mismanagement," McConnell wrote to 
Biden, saying another vast spending bill 
would hurt Americans and help China.
Lawmakers also have only until Dec. 3 to 
pass legislation to fund the government and 
prevent a shutdown.
House Speaker Nancy Pelosi told reporters 
earlier on Tuesday she hoped there could 
be a bipartisan solution to the debt ceiling 
issue.
Pelosi said a Democratic proposal to allow 
the Treasury Department to lift the debt 
ceiling, with Congress having the ability to 
overrule it "has merit."
She also repeated that Democrats do 
not want to use a procedural maneuver 
called reconciliation to raise the ceiling. 
Reconciliation would let Democrats raise 
the ceiling with 51 votes rather than the 60 
required under the Senate's filibuster rule if 
Republicans will not cooperate.
The Senate's vote last week to raise the 
limit - which had been more routine before 
the current era of fierce partisanship - 
turned into a brawl. Republicans tried to 
link the measure to Biden's goal of passing 
multitrillion-dollar legislation to bolster 
infrastructure and social services while 
fighting climate change.
Pelosi said she is optimistic that Democrats 
can work out changes to reduce the cost of 
their social policy plans by Oct. 31.
In another sign compromise was possible, 
progressive Democrats told reporters 
that most of them wanted to keep all the 
proposed programs in the multitrillion-
dollar bill, while shortening the time period 
to cut its overall cost.
Biden has suggested a cost range around 
$2 trillion rather than the initial $3.5 
trillion target. Pelosi said she would not 
bring legislation to the House floor if it 
cannot pass the Senate, where moderate 
Democrats Joe Manchin and Krysten 
Sinema both say they cannot support a $3.5 
trillion cost.

US to Lift Canada, Mexico Land Border 
Restrictions in Nov for Vaccinated Visitors

US House Votes for Short-Term Debt Ceiling 
Fix, Averting Default

The Democratic-controlled US House of Representatives gave 
final approval on Tuesday to legislation temporarily raising the 
government's borrowing limit to 28.9$ trillion, pushing off the 
deadline for debt default only until December.

The United States will lift restrictions at its land borders with 
Canada and Mexico for fully vaccinated foreign nationals in early 
November, ending historic curbs on non-essential travelers in 
place since March 2020 to address the COVID19- pandemic.
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آخرین وضعیت در بازار لوازم خانگی 
رییس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی گفت: با وجود کاهش ۷۰ تا ۸۰ درصدی فروش در بازار لوازم خانگی، 
قیمت ها در این بازار کماکان در حال پیشروی است. در حالی که فعالان بازار لوازم خانگی از رکود سنگینی در 
این بازار خبر داده و کاهش هفتاد تا هشتاد درصدی خرید و فروش را در دو سال اخیر مورد استناد قرار می دهند 
اما رییس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی از تاسیس چهارصد فروشگاه جدید تنها در یک سال و نیم اخیر در 

این صنف خبر می دهد. اکبر پازوکی در خصوص دلایل افزایش تعداد فروشگاه های لوازم خانگی در دوره رکود گفت: 
به هر حال برخی تصور می کنند با توجه به قیمت لوازم خانگی، فعالیت در این صنف پرسود است، از سوی دیگر افراد 

وقتی از یافتن شغل ناامید می شوند با اجاره مغازه ای در صدد برمی آیند که فعالیت اقتصادی کنند و در صنف لوازم خانگی 
خلاف سایر صنف ها  ما با افزایش تعداد فروشگاه ها روبرو بودیم .  او درباره وضعیت کارخانه ها نیز گفت: واحدهای تولیدی در این 

دوره تعدیل نیرو نکرده اند چراکه به ظرفیت تولید خود نرسیده اند بلکه در این بین نیرو تازه نیز جذب کرده اند رییس اتحادیه فروشندگان 
لوزام خانگی در پاسخ به این سئوال که دلیل رشد قیمت ها با وجود کاهش تقاضا در بازار چیست؟ گفت: افزایش قیمت مواد اولیه و تورم موجود  در 
اقتصاد زمینه را برای رشد قیمت مهیا می کند از سوی دیگر در ماه های اخیر تعداد ازدواج ها به حداقل رسیده است و همین امر در سقوط آزاد تقاضا 

در بازار موثر بوده است ، در عین حال گرانی کالا نیز سبب شده است بخشی دیگر از متقاضیان از بازار خارج شوند .

هیچ تاخیری در واریز سهمیه سوخت تاکسی های اینترنتی وجود ندارد
مدیرسامانه هوشمند شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی گفت: شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی، ۲۳ 

شهریور سال جاری سهمیه سوخت تاکسی های اینترنتی را واریز کرده است.
مسعود رضایی در برنامه رادیویی به سهمیه کارت سوخت تاکسی های اینترنتی اشاره کرد و گفت: سهمیه 
سوخت تاکسی های اینترنتی بخشی از سهمیه تخفیفی است که شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی به بخش 

ناوگان در هر ماه اختصاص می دهد.
وی در ادامه به انواع سهمیه ها اشاره کرد و گفت: سهمیه سوخت به دو شکل ارائه می شود، در روش اول تخصیص 

سهمیه بر اساس لیتراژ است که ساعت صفر هر ماه سهمیه بدون هیچ تاخیری در کارت سوخت خودرو ذخیره و فعال 
می شود. مدیرسامانه هوشمند شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی اضافه کرد: طبق مصوبات تصویب شده در کارگروه مدیریت 

مصرف سوخت، کاربری های مختلف اعم از تاکسی های اینترنتی، آژانس های شهری، بین شهری، جانبازان، حمل بار، راهبران آموزشی بر اساس 
پیمایش، سهمیه بنزین دریافت می کنند و اطلاعات پیمایش آن ها توسط وزارت کشور، وزارت راه، صنعت و معدن به شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ارسال می شود. رضایی با بیان اینکه هیچ تاخیر و فاصله ای در واریز سهمیه سوخت تاکسی های اینترنتی وجود ندارد، گفت: شرکت ملی پخش 

فرآورده های نفتی، ۲۳ شهریور سال جاری سهمیه سوخت تاکسی های اینترنتی را واریز کرده است.  

خبرآنلاین
گـــزارش
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مسئله اساسی 
این است که بعد 
از انتصاب رئیس 
کل بانک مرکزی 

مدیران بانک ها نیز 
تغییر خواهند کرد 

و به همین خاطر 
بانک های مهم ما 

عملا الان دچار حالت 
انتظار می شوند

اقتصاد ایران
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روایت توییتری 
قالیباف از پیروزی 
مجلس بر لابی های 

انحصار
مجلس بــا تصویب طرح تســهیل 
صدورمجوزهای کسب وکار بر لابی  

انحصار پیروز شد
 رییس مجلس شــورای اســلامی، 
تصویب نهایی طرح تســهیل صدور 
مجوزهــای کســب  وکار را پیروزی 
مجلس شورای اسلامی بر لابی های 
انحصار توصیف کرد و نوشــت: این 
اقدام مجلس بر رانت های شــغلی، 
حلقه های بســته صنفی و امضاهای 

طلایی خط بطلان کشید.
محمدباقر قالیباف روز چهارشنبه در 
حساب کاربری خود در توییتر نوشت: 
با تصویب نهایی طرح تسهیل صدور 
مجوزهای کسب وکار، مجلس شورای 
اســلامی بر لابی های انحصار پیروز 
شد و بر رانت های شغلی، حلقه های 
بسته صنفی و امضاهای طلایی خط 

بطلان کشید.
رییس مجلس شــورای اسلامی در 
این توییت خاطرنشــان کــرد: این 
انحصارشــکنی، یادگاری اســت از 
مجلس یازدهم، برای تمام کســب  و 
کارهایی که در آینده به اقتصاد ایران 
رونق خواهند داد. به گــزارش ایرنا، 
مجلس شورای اسلامی ۲۴ شهریور با 
کلیات طرح تسهیل صدور مجوزهای 

کسب و کار موافقت کرد.

خبرآنلاین
خـــبـــر
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شــاخص کل بــورس روز 
گذشــته کار خود را با افت 
بیش از ۳۸هزار واحدی به 
پایان برد که موجب نگرانی 
ســهامداران در خصوص 
ادامه دار بودن ریزش ها شد؛ 
همایون دارابی، کارشناس 
بازار سرمایه در خصوص دلایل ریزش های 
سنگین شاخص کل بورس در روزهای اخیر 
به خبرنگار خبرآنلایــن گفت: مهمترین 
مســئله که در حال حاضر بــورس را آزار 

می دهد تغییر مدیران است.
وی در ادامــه افزود:اخیرا آقــای دهقان 
دهنوی اعلام کرده اســت کــه از بورس 
کناره گیری مــی کند و گروه تــازه ای را 
معرفــی خواهد کرد که به تبــع آن تمام 
ارکان بازار دچار تغییرخواهند شد از جمله 
صندوق هایی نظیر تامین و توســعه نیز 
صبر می کنند که دیدگاه رئیس جدید را 
بسنجند و از طرف دیگر آقای صالح آبادی 
به بانک مرکزی رفته اســت که در پی آن 
مدیران بانک ها و صندوق های ما نیز تغییر 
خواهند کرد و کل نظام تصمیم گیری در 
حال حاضر بر روی تغییرات متمرکز شده 

است و مدیران بدوی تصمیم تازه ای اتخاذ 
نمی کنند و در همین سازمان بورس چند 
هفته ای شده اســت که تصمیم تازه ای 

اتخاذ نمی شود.
دهنوی در ادامه گفت: مســئله دیگر به 
اوراقی برمی گردد کــه دولت می خواهد 
آنها را بفروشد و نرخ بهره ای که می خواهد 
وضع شود و کارشناسان کمی درخصوص 
کسری بودجه و رفتاری که دولت در مقابل 
آن به کار می برد نگران هستند و اگر بخواهد 
این کسری بودجه را از طریق فروش اوراق 
جبران کند به بازار سرمایه آسیب خواهد 

زد چراکه نرخ بهره افزایشی خواهد شد.
این کارشناس بازار سرمایه در ادامه در پاسخ 
به این پرسش که حضورآقای صالح آبادی 
در بانک مرکزی چه چشــم اندازی برای 
بورس به ارمغان می آورد؛ گفت: آقای صالح 
آبادی یک مدیر بورسی بوده است و برای 
نزدیک به ۱۰سال در این سازمان فعالیت 
داشته است و بانک مرکزی و وزیر اقتصاد دو 
عضو بسیار مهم شورای عالی بورس هستند 
و این موضوع می تواند به نفع بازار سرمایه 
باشــد و میان بازار بورس و بازار پول دیگر 
دیوار بی اعتمادی و رقابت وجود نداشته 

باشد و هر دو بتوانند کنار هم کار کنند.
دارابی در ادامه گفت: اما مســئله اساسی 
این است که بعد از انتصاب رئیس کل بانک 
مرکزی مدیران بانک ها نیز تغییر خواهند 
کرد و به همین خاطــر بانک های مهم ما 
عملا الان دچار حالت انتظار می شــوند و 

در سازمان بورس نیز آقای دهقان دهنوی 
کارنامه بسیار خوبی از خود به جا گذاشت 
و یکی از مدیران برجسته سازمان بود که 
در شرایط بدی ســازمان را تحویل گرفت 
و درحال حاضر با یک ثبات نسبی بازار را 
تحویل می دهد و می توان گفت ســقف 
شکن خوبی بود و از آنجا که از خارج از بازار 
بود توانست مسئله توسعه بازار را پیش ببرد 
و امیدوار هستیم که جایگزین ایشان نیز 
بتواند راه هایی که ایشان در بحث توسعه 
و صدور مجوز ها ایجاد کرده اســت را به 
گونه ای جلو ببرد که بازار بورس به جایگاه 

مهمی برسد.

    ریزش ها در بازار سرمایه تا چه 
زمان ادامه خواهد داشت؟

وی در ادامه در واکنش به زمزمه هایی که 
در بورس مبنی بر خروج سهامداران حقیقی 
از آن به گوش می رسد؛ گفت: سهامداران 
حقیقی را باید به دو دســته تقسیم کرد؛ 
دسته اول سهامدارانی هستند که وابسته 
به سهام عدالت هستند و در پی فروش آن 
هستند و یک مقداری از آنها در حال حاضر 
در حال عرضه کردن هستند و عده ای نیز 
سهامدارانی هستند که سال گذشته وارد 
بازار شده اند که آنها از بازار خارج شده اند 
چراکه شتاب زده و غیر مستقیم وارد بازار 
شده بودند و دسته دوم سهامداران حقیقی 
اما در چند هفته اخیر پــول را در بازار نگه 
داشته اند و نشــانه ای از اینکه نقدینگی 

جایی رفته است وجود ندارد.
دارابی در ادامه گفت: در بازار سرمایه شما 
می توانید سهمی را امروز بفروشید و اگر 
قیمت ها پایین تر بیاید در روزهای آینده 
تعداد بیشتری از آن ســهم بخرید و این 
استراتژی است که در بازار اجرایی می شود 
و در حال حاضر نیز به نظر می رسد بخشی 
از حقیقی ها این استراتژی را در پیش گرفته 
اند ودر حالی که بــازار از حقوقی ها خالی 
است و حقوقی ها به گونه در لاک تصمیم 
گیری و احتیاط هســتند این سهامداران 
حقیقی سهام های خود را می فروشند تا 

بتوانند چند روز بعد آن را پایین تر بخرند.
این کارشناس بازار سرمایه در ادامه افزود: 
در حال حاضر عملکرد شرکت های ما خوب 

بوده است و گزارش هایی که از شرکت ها 
میگیریم بسیار خوب اســت و زمانی که 
گزارش شرکت ها خوب است ارزش سهام 
آنها دیر یا زود بالا خواهد رفت و همچنین 
وضعیت بازار جهانی و قیمت دلار در حالت 
با ثباتی اســت و صبوری کردن در حال 

حاضر استراتژی بهتری است.
دارابی در ادامه در پاسخ به این پرسش که 
این ریزش چه زمان متوقف خواهد شــد 
و شــاخص کل بورس تا چه سقفی رشد 
خواهد کرد؛ گفت: تــا زمانی که تعیین و 
تکلیف مدیران مشخص شود این ریزش 
ادامه خواهد داشــت و از طرفی نیز ما نیاز 
داریم که وزیر اقتصاد دیــدگاه خود را در 
خصوص مســئله اوراق و کسری بودجه 

روشــن کند و به نظر بنده اینکه شاخص 
کل بورس تا بهمن ماه به ۲ میلیون واحد 
برسد بسیار خوشبینانه است و بنده گمان 
نمی کنم چنین اتفاقی رخ دهد چراکه در 
حال حاضر شــاخص کل بورس در کانال 
یک میلیون و ۴۰۰ هزار واحدی اســت و 
رشــد ۴۰ درصدی برای آن تا بهمن ماه 
کمی سخت اســت و این اتفاق در حالتی 
خواهد افتاد که دولت کمی به یاری بازار 
سرمایه بیاید و بستر لازم را فراهم کند و به 
نظر ما نیز دولت اگر به سمت بازار سرمایه 
بیاید خیلی بهتر از این است که به سمت 
ارواق برود چراکه هم مــردم را می تواند 
 مشارکت دهد و هم می تواند نیازهای خود 

را تامین کند.

ریزش ها در بازار سرمایه تا چه زمان ادامه خواهد داشت؟ 

شاخص در منگنه» ارز« و» تغییر مدیران«
همایون دارابی گفت: تا زمانی که تعیین و تکلیف مدیران 
مشخص شــود ریزش بورس ادامه خواهد داشت و از 
طرفی نیز ما نیاز داریم که وزیر اقتصاد دیدگاه خود را در 

خصوص مسئله اوراق و کسری بودجه روشن کند .
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

رویداد تخصصی دمومس برای شناسایی ایده های نوین در صنعت مس کشور
رویداد دمودِی صنعت مس  دمومس  با حضور شرکت های دانش بنیان ارزیابی شده در راستای ارائه محصولات 
شرکت های فعال در یک بستر مجازی )ویدئو کیک( برگزار شد و ۷ چالش از سمت شرکت های معدنی مطرح 
و ۹ راهکار از سوی شرکت های دانش بنیان و استارت آپی ارائه شد. رویداد دمودِی صنعت مس  دمومس  با 
حضور شرکت های دانش بنیان ارزیابی شده در راستای ارائه محصولات شرکت های فعال در یک بستر مجازی 

)ویدئو کیک( برگزار شد و ۷ چالش از سمت شرکت های معدنی مطرح و ۹ راهکار از سوی شرکت های دانش 
بنیان و استارت آپی ارائه شد. این رویداد که در راستای کمک به توسعه بازار شرکت های دارای محصول کاربردی در 

زنجیره ارزش صنعت مس برگزار شد، فناوران و شرکت های دانش بنیان مرتبط با زنجیره ارزش صنعت مس و شرکت های 
معدنی فعال این زنحیره به راهکارها و رفع نیازهای فناورانه زنجیره ارزش صنعت مس کشور پرداختند. در ابتدای این رویداد حسین 

منصوری مدیر مرکز نوآوری معادن و صنایع معدنی ایران ) ایمینو( اظهار کرد: رویداد دمودِی صنعت مس  دمومس  امسال در یک بستر مجازی 
برگزار شد اما امیدواریم در سال آینده به صورت حضوری شاهد گردهمایی فناوران، استارت آپ ها و دانش بنیان های فعال در عرصه مس باشیم.  او 
با بیان اینکه ایمینو با پذیرش، هدایت و راهبری 11 استارت آپ برگزیده از میان ارزیابی و بررسی 160 ایده ارسال شده در اکوسیستم استارت آپی 
نقش تسهیلگری ایفا کرده، گفت: درصدد هستیم در راستای خلق ایده و تجاری سازی ایده های نوین در بخش معدن رویدادهای موثر برگزار کنیم .

برترین ها
یادداشـــت

ISFAHAN
N E W S

چرا استارت آپ ها سقوط می کنند؟

طعم تلخ شکست

شکســت بخش جدایــی ناپذیر و دردناک اکوسیســتم 
استارت آپی است. هیچکس شکست را دوست ندارد و برای 
موفقیت و پیشرفت نقشه می کشد نه برای شکست. در ادامه 
مقاله به مهمترین دلایل شکست استارت آپ ها پرداخته می شود تا به این سرنوشت 

دچار نشوید.

سریع تر پیش بروید و زودتر با شکست مواجه شوید. این دو مؤلفه مانند طلسمی جدانشدنی 
هستند که در دفتر هر استارت آپی دیده می شود و نه تنها در ایران بلکه در تمام دنیا نیز به همین 
منوال است. در دنیای استارت آپ  ها، هر شکستی به منزله یک فرصت یادگیری در نظر گرفته 
می شود و در بهترین حالت ممکن است حتی جزو افتخارات بنیان گذار نیز محسوب شود. در 

این حالت شکست به یک امر طبیعی تبدیل شده است.
اما با تمامی جنبه های خوب و مثبتی که در شکســت مطرح می شود، واقعیت این است که 
شکست خوردن همواره حس بدی دارد. هیچکس برای شکست برنامه ریزی نمی کند اما با 

اینحال اکثر استارت آپ ها با شکست مواجه می شوند.
بر طبق بررسی Statistic Brain در ایالات متحده بر روی کسب و کارهای استارت آپی )در 
اینجا به طور کلی منظور شرکت های جدید التأسیس است(، تقریبا تمام شرکت های جدید یک 
دور شکست می خورند! 50% آنها پس از 5 سال و ۷0% آنها پس از 10 سال. داده های این بررسی 
نشان می دهند که در ایالات متحده 46% از شرکت ها به دلیل “بی کفایتی” شکست خورده اند. 
این دسته، دلایل بسیاری از جمله “قیمت گذاری احساسی”، “نداشتن تجربه در ضبط و ربط 
صحیح امور” و یا حتی “عدم پرداخت مالیات” را شــامل می شود. دلیل شکست 30% دیگر، 
“تجربه نامتعادل و یا عدم تجربه ی مدیریتی” است و 11% آخر نیز به دلیل “نداشتن تجربه مرتبط 

با کالا و یا خدمات” شکست خورده اند.
درست است که نرخ شکست شرکت های تازه تاسیس به طور کلی بالاست، اما در استارت آپ  ها 
احتمال شکسن بطور اجتناب ناپذیری بالاتر است. درصد معمول شکست  در تمام استارت آپ  ها 
۹0% ذکر شده است اما مطالعه انجام شده توسط “شیخارقوش” مدرس ارشد دانشگاه هاروارد 
نشان داده است که این درصد مقداری پایین تر و در حدود ۷5% است، و شاید بتوان درصد واقعی 

را بین این دو عدد در نظر گرفت.
با تمام این تفاسیر، رقم نهایی بسیار بالاست. اما چرا اینطور است؟

   چرا استارت آپ  ها شکست می خورند؟

همه،  داستان هایی در مورد شکست اســتارت آپ ها شنیده  ایم اما ما در این مقاله 
نگاهی به یک مطالعه واقعی در این زمینه می پردازیم. درCB Insights ، تعداد 
101 استارت آپ مورد تجزیه و تحلیل قرار داده شــد تا بتوان معمول ترین علل 
شکست آنها را مشخص کند. در این مطالعه به کارها و نکاتی پرداخته شده است که 

بنیان گذاران این استارت آپ ها از ابتدا تا مرحله قبل از شکست انجام داده اند.
با توجه به یافته های این مطالعه، 13 عامل از دلایل اصلی شکست استارت آپ  ها 
هستند و در کنار آن نیز داستان هایی از استارت آپ  های مختلف آمده تا شاید بتواند 
به دیگر بنیان گذاران در مسیر کسب موفقیت در کسب و کار خود کمک کند. هر 
کدام از این 13 دلیل با یک درصد مشخص شده اند که نشان دهنده ی میزان تاثیر هر 

کدام از آنها در شکست یک استارت آپ  است.
   1.  در نظر نگرفتن بازار )%42(

عمده ترین دلیل عدم موفقیت استارت آپ ها ساختن محصول یا ارائه خدمتی است 
که بازار فعلی ابداً به آن نیازی ندارد. تناسب محصول و بازار موضوع بسیار ضروری ای 
است. فرض کنید که استارت آپی، بدون در نظر گرفتن اینکه آیا بازار هدف از قبل راه 
حلی برای مشکل خود در نظر گرفته است، و اینکه آیا دیگران با تولید سایر محصولات با چنین 
مشکلی مواجه نخواهند شد، آیا در حال حاضر محصولات بهتری در بازار موجود است یا نه و آیا 
بازار فعلی در هیچ کجای دنیا آمادگی چنین محصولی را دارد یا نه، برای رفع یک مشکل یا نیاز 
اقدام به تولید کند. محصول تولید شده است، اما نه بازاری برای عرضه هست و نه نیازی که بتواند 

بر طرف کند، سرانجام آن جز شکست چه چیزی می تواند باشد؟
   2.  اتمام بودجه )%29(

و اما عامل بزرگ بعدی؛ قبل از اینکه بتوانید به هدف برســید، پول تان تمام می شــود! حتی 
شرکت های خوش شانسی که با تامین بودجه مناسب کارشان را شروع می کنند، ممکن است 
در میانه ی راه با کمبود بودجه مواجه شوند و شاید کار به جایی برسد که نتوانند حتی هزینه اجاره 

فضای کارشان را برای ماه آینده پرداخت کنند.
   3.  نداشتن تیم مناسب )%23(

اعتقادی کلیشه ای در دنیای استارت آپی وجود دارد که می گوید: استارت آپ  مانند بچه  است 
و شریک کاری تان همسر شماست! همچون بسیاری از کلیشه های دیگر، نکات حقیقی زیادی 
در آن نهفته است. تیم شما می تواند باعث موفقیت یا شکست استارت آپ تان شود، همانطور که 

23% از استارت آپ  های شکست خورده کاملا به این حقیقت واقفند.
   4.  رقابت بالا )%19(

فرقی نمی کند یکی از بزرگ ترین شرکت های رقیب شما را ببلعد و یا شرکت های کوچک تر با 
ضربات کوچک و به مرور زمان شما را نابود کنند، بهرحال رقابت بالا در بازار کار دلیل شکست 
1۹% از استارت آپ ها است )و مهم نیست چه کسی در این رقابت پیروز می شود، چون در کل 

این رقابت طاقت فرساست(.
   5.  قیمت گذاری/ هزینه ها )%18(

بهترین راه برای درک نحوه ی قیمت گذاری یک محصول  این است که قیمتی روی آن بگذارید 
و ببینید چه اتفاقی می افتد. یا تعداد زیادی پیشنهاد برای افزایش دادن قیمت محصول دریافت 
می کنید یا هیچ کس محصول را نمی خرد و باید قیمت را پاییــن بیاورید. آیا می توانید تمام 
هزینه های شرکت را برآورد و تامین کنید در حالی که به طور همزمان باید حواستان به این باشد 

که محصولی نه چندان گران و نه خیلی ارزان به بازار عرضه کنید؟
متاسفانه یکی از دلایل شکست استارت آپ  ها این اســت که از عهده قیمت گذاری محصول 
برنمی آیند. این اقدام برای ایجاد تعادل بین درآمد و مخارج لازم است، چرا که سنگین تر شدن 

هر طرف ترازو به معنای شکست شرکت خواهد بود

   6.  محصول ضعیف )%17(
بعضی از بنیان گذاران استارت آپ ها؛ وقتی بحث محصول پیش می آید کم می آورند و دلیلش آن 
است که در واقع اصلاً نمی دانند چه می کنند همچنین می تواند به این دلیل باشد که قبل از وارد 

شدن به یک زمینه کاری سعی نکردند آن را به خوبی بشناسند.
   7.  نیاز/ کمبود مدل کسب و کار )%17(

مدل های کسب و کار هدفشان ایجاد جذابیت بیشتر نیست، و قرار هم نیست که سرگرم کننده 
باشند اما عاملی بسیار ضروری در موفقیت استارت آپ ها هستند. متأسفانه 1۷%  از استارت آپ ها 

چون به موقع این درس را یاد نمی گیرند شکست می خورند. 
   8.  بازاریابی ضعیف )%14(

مهم نیست محصول تان چه قدر عالی و با کیفیت است، اگر هیچ کس از وجود آن اطلاعی نداشته 
باشد فروش آن با شکست مواجه خواهد شد. بازاریابی ضعیف از علل عمده شکست بسیاری از 
استارت آپ هاست و سوالات بسیاری در مورد آن مطرح می شود. ممکن است در ابتدای کار به 
یک تیم روابط عمومی حرفه ای نیاز نداشته باشید، اما از شکست استارت آپ های دیگر در این 

زمینه درس بگیرید و بازاریابی را نادیده نگیرید.
   9.  نادیده گرفتن مشتری )%14(

هرچقدر بر اهمیت بازخورد مشتریان تأکید کنیم باز هم کم است. از همان ابتدای شکل گیری 
ایده تا توسعه و آزمایش محصول باید این نکته را در نظر بگیرید. بهتر است در ابتدا با کیفیت 
محصول درحد معقول آغاز کنید اما بعد آزمایش، آزمایش و آزمایش کنید. وقتی صحبت از دلایل 

شکست استارت آپ  ها به میان می آید، واقعا عجیب است که این دلیل بالاتر از 14% نیست.
   10.  محصولات از مد افتاده )%13(

برخی از اســتارت آپ ها  قبل از اینکه بازار یا تکنولوژی لازم وجود داشته باشد کارشان را آغاز 
می کنند. برخی دیگر خیلی دیر شروع می کنند، البته شاید خودشان نمی دانند که خیلی دیر 

دست به کار شده اند.
   11.  از دست دادن تمرکز )%13(

راه اندازی یک شرکت زمان، تلاش، پول و تمرکز زیادی نیاز دارد. اگر شما از آن دسته افرادی 
هستید که به راحتی تمرکزتان را از دست می دهید و یا عادت به تمام کردن کاری که شروع 
کرده اید ندارید، ممکن است عاقبت استارت آپ شما هم شبیه به  13% شکست خورده ی این 

دسته شود.
   12.  عدم هماهنگی تیم و سرمایه گذاران )%13(

آیا می دانید گاهی اوقات ایده ی هم خانه شدن با بهترین دوست تان می تواند چقدر وحشتناک 
باشــد؟ در نگاه اول ایده ی جالبی به نظر می رســد چون بعنوان دو دوست عاشق یکدیگرید 
و از اینکــه زمانتان را باهم بگذرانید لــذت می برید، هر دو به بهداشــت اهمیت می دهید اما 
وقتی که تصمیم می گیرید در کنار هــم زندگی کنید، نتیجه آن می شــود که هم بهترین 
دوست تان را از دســت می دهید و هم به یک مکان جدید برای زندگی نیاز پیدا خواهید کرد! 
چنین کشمکشی ممکن اســت در یک تیم تازه تأسیس اســتارت آپی یا بین بنیان گذاران 
 و ســرمایه گذاران هم رخ دهد. در هر صورت، عدم هماهنگی راهی ســریع برای شکســت

 استارت آپ هاست.
   13.  تغییر مسیر )%10(

تغییر مسیر یکی دیگر از بخش های طبیعی کار یک استارت آپ است. شما یک محصول را تولید 
می کنید، مطالبات کاربر را تست می کنید، متوجه می شوید تناسب محصول-بازار وجود ندارد و 
به سمت محصولات دیگری تغییر مسیر می دهید. در برخی موارد همین تغییر مسیر، شرکت را 
از سقوط نجات می دهد اما در دیگر موارد، این تغییر مسیر شرکت را به سمت یکی از دلایل بالا 

هدایت کرده و باعث شکست استارت آپ خواهد شد.

مترجم: پریسا جمدی
گــــــزارش

استارت آپ

از زمان های مرده کارتان هوشمندانه استفاده کنید ؛

در جستجوی زمان از دست رفته

اگر زمان مرده ای دارید، 
با شک داشتن درباره 

چگونگی استفاده 
هدرش ندهید. به 

سرعت تصمیم بگیرید 
که می خواهید چه کار 

کنید. این کار انگیزه تان 
را در سطح بالایی 

حفظ می کند و به شما 
کمک می کند تا از به 

تعویق افتادن کارتان 
جلوگیری کنید

آخرین گزارشتان را پیش از اتمام مهلت برای مدیرتان 
فرســتاده اید. کارتان معرکه اســت. کمی زمان برای 
خودتان خریده اید و حالا می توانید پروژه بعدی را شروع 
کنید. اما قبل از اینکه بتوانید پروژه بعدی را آغاز کنید، 
به کمی اطلاعات کلیدی که همکارتان باید آماده کند، 
نیاز دارید و او می گوید که این اطلاعات تا چند روز دیگر 

آماده نمی شود.

پس، برای پر کردن زمان 
»مرده«تان چــه کاری 
می توانید انجــام دهید؟ 
نمی خواهید کــه فقط با 
تلفن همراهتان سرگرم 
شوید. آیا سراغ مدیرتان 
می رویــد؟ از مدیرتــان 
می پرسید کاری برای انجام دادن دارد؟ 
یا فقــط از این زمان کمیــاب بیکاری 
لذت می برید؟ در این مقاله، ما نگاهی 
انداخته ایم به اینکــه زمان های مرده 
چرا شــکل می گیرند، باعث ایجاد چه 
چالش هایی می شوند و چگونه می شود 
از زمان های مرده به طور هوشــمندانه 
اســتفاده کرد.منظور از زمان مرده در 
این مقاله زمان اضافه ای است که شما 
در محل کار دارید. ایــن زمان با دیگر 
زمان های مرده، مانند زمان رفت وآمد 
فرق دارد، آن زمانی که ممکن اســت 
برای کار کردن انتخاب کنید، حتی اگر 

مجبور نباشید.

   زمان مرده چیست؟
به دلایل مختلفی می توانید زمان مرده 
داشته باشــید. مانند مثالی که پیشتر 
گفته شــد، شــاید پیش از آنکه پروژه 
بعدی را شــروع کنید، به اطلاعاتی از 
یک فرد دیگر نیاز داشته باشید. شاید 
نرم افزار رایانه تان کار نکند، یا لپ تاپتان 
به روزرسانی لازم داشــته باشد. شاید 
مشــتری که با او قرار دارید، قرار را لغو 
کند و وقفه ای در برنامه تان ایجاد کند. یا 
شاید نوسانات فصلی باعث شود که آنقدر 

کار نداشته باشید تا روزتان را پر کند.
پس چندان جای تعجب نیســت که 
می فهمیم که زمان های مرده در همه 
صنایع رخ می دهند و همه کارکنان در 
همه سطوح را تحت تاثیر قرار می دهند.

در یــک تحقیــق تخمین زده شــده 
که زمان های مرده در هر ســال 100 
میلیارد دلار بابت پرداخت حقوق اوقات 
اضافه خرج روی دست اقتصاد آمریکا 
می گذارد. دو ساعت و 45 دقیقه میزان 
زمان مرده ای است که آمریکایی ها هر 
هفته تجربه می کنند و به طور متوسط 
می تواند باعث بی حوصلگی و اضطراب 
در افرادی شــود که به اندازه کافی کار 
نمی کنند )یا مفید کار نمی کنند(. این 
امر می تواند باعث کاهــش رضایت و 
انگیزه کاری شود و حتی می تواند باعث 

جایگزینی کارکنان رده بالا شود.
با زمان های مرده چه کار کنید.

به دست آوردن مزیت ناعادلانه -داشتن 

وقفه های طولانی یا »فراموشکاری«- 
ممکن است وسوسه انگیز باشد، اما در 
طولانی مدت به اعتبار یا حرفه شــما 
آسیب وارد خواهد کرد. در عوض، این 
زمان های بلااستفاده را با این چند  روش 

تبدیل به نقطه قوتتان کنید.

   1- به هنگام تصمیم بگیرید
اگر زمان مرده ای دارید، با شک داشتن 
درباره چگونگی استفاده هدرش ندهید. 
به سرعت تصمیم بگیرید که می خواهید 
چه کار کنید. ایــن کار انگیزه تان را در 
ســطح بالایی حفظ می کند و به شما 
کمک می کند تا از بــه تعویق افتادن 
کارتــان جلوگیری کنید. شــاید لازم 
باشــد مدیرتان را در جریان کاری که 
می خواهید انجام دهیــد، بگذارید. او 
احتمالا دیدگاه بهتری از گروه و نیازهای 
ســازمان دارد و می داند کــه بهترین 
نقطه برای اختصاص فعالیت های شما 

کجاست.
با وجود ایــن، اگر در شــغلتان دارای 
استقلال هستید، از اعلام کردن ایده ها 
به مدیرتان در هر دفعه خودداری کنید. 
این روش حرفه ای تر برای نشان دادن 

ابتکار و خلاقیت است.
برای مثال، می توانستید پیشنهاد دهید 
که کارهای مدیرتــان یا کارهایی را که 
همکارتان در حال انجام دادن اســت، 
برعهده بگیریــد، یا توانایی تــان را در 

پروژه های دیگر گروه به کار ببندید.

برعهده گرفتن وظایف اضافه می تواند 
وقت بلااســتفاده تان را پر کند، اما اگر 
فقط برای مدت کوتاهی می توانید این 
وظایف را انجام دهید، بهترین تصمیم 
برای پر کــردن وقتتان نیســت. اگر 
وظایف اضافه ای را پیشنهاد دادید، زمان 
احتمالی انجام هر کار را ارزیابی کنید. 
مراقب باشید تا کاری را که از عهده شما 

خارج است، قبول نکنید.

   2- برای پروژه های جدید داوطلب 
شوید

برنامه کاری گروه خود را بررسی کنید 
تا ببینید که آیا می تواند پروژه جدیدی 
را شروع کنید. شاید زمانی برای تکمیل 
پروژه نداشــته باشــید اما احتمالا در 
بخش هایی می توانیــد کمک کنید، 
مانند پژوهــش مقدماتی، برنامه ریزی 

پروژه، هم اندیشی اولیه.

   3- به همکارانتان کمک کنید
دور و برتان را ببینید که اگر برای کمک 
به همکارانتان کاری هست، انجام دهید. 
بالاخره، چون فقط شــما در یک دوره 
بیکاری هســتید، به این معنی نیست 
کــه همکارانتان هم وقــت آزاد دارند. 
کمک به همکارانتان در کارهای پروژه، 
پشتیبانی فنی و یا مدیریت ساده به نفع 
کل تیم است و باعث خواهد شد تا شما 
حس خوبی درباره پر کردن وقت های 

اضافه تان داشته باشید.

   4- خودتان را تقویت کنید
زمان های اضافــه فرصت فوق العاده ای 
برای کار بر روی پیشرفت های شخصی و 
حرفه ای تان است. برای مثال، می توانید 

یک مهارت جدید یاد بگیرید. مثلا شاید 
می خواهید به درک بهتری از چگونگی 
اســتفاده گروهتان از داده ها برسید و 
می خواهید وقتتان را صرف یادگیری 
گوگل آنالیتیکس یا ابزار داده کنید. یا در 
صورتی که چند هفته دیگر باید چیزی 
را ارائه دهید، پس چرا وقتتان را صرف 

تقویت مهارت سخنرانی جمعی نکنید.

   5- کارتان را بازبینی کنید
کارهایــی را کــه قبلا انجــام داده اید 
دوباره بررســی کنید و هر کاری را که 
به پایــان رســانده اید، بازبینی کنید، 
به خصوص اگر دربــاره بعضی از کارها 
که با عجله انجــام داده ایــد، نگرانید. 
قبل از اینکه دوباره کار خود را شــروع 
 کنید، برای اصــلاح و بازبینی آن وقت

 بگذارید.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول:  رضا محزونیه 
سر دبیر: مرضیه ربیعی

دفتراصفهان : میدان احمد آباد،ابتدای خیابان شهیدمفتح )بهرام(   ساختمان حورا
 تلفن:031-32274500    

روابط عمومی:تلفن: 32274515-031  فاکس: 32274502ـ 031 
سازمان آگهی های اصفهان:32274518 - 32274517     32274512 - 32274506 ـ 031  

فاکس بازرگانی اصفهان : 32274511- 32274507ـ 031
 چاپ: صمیم

امور مشترکین اصفهان: 031-32274508

نیروی خانم:)کارگر ساده (
کار در کارگاه النگو سازی بدلیجات

سن : 20 تا 30سال 
کار :8صبح  تا 5عصر )با اضافه کار (

09029422373
حقوق توافقی

آدرس : محدوده  پروین 

استخدام 
**فروشنده خانم 

پاره وقت)شیفت عصر(
از ساعت 14:30الی22

حقوق عالی + بیمه + سرویس
  کار در فروشگاه  شیرینی فروشی

** نیروی خانم  جهت  نظافت
** نیروی آقا کار در  فروشگاه و  کارگاه

محدوده چهار راه حکیم نظامی   09134821915

 فروشنده خانم  جهت کار در فروشگاه  پوشاک
شعبه مرداویج 

پوشاک زنانه
فول تایم 10 الی22:30

حداقل سن 20 و حداکثر 30
تیپ و ظاهر مناسب

فن بیان قوی
حقوق 4.000.000 تومان

مهندس عمران آقا
  نوع قرارداد: تمام وقت

  کارشناس یا کارشناس ارشد عمران گرایش سازه
  حداقل سابقه کار 8 سال

  مسلط به نرم افزارهای طراحی سازه های صنعتی
  محل کار شرکت ذوب آهن

  بیمه تامین اجتماعی و تکمیل درمان
  حقوق مکفی

  شرکت دانش بنیان
 از متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم رزومه خود را 

به ایمیل زیر ارسال نمایند.
info.hrm@sbr-co.com

مدرس زبان خارجی
 نوع قرارداد: پاره وقت، دورکاری

 جهت تدریس آلمانی، فرانسه و ترکی
 حداقل 2 سال سابقه تدریس

 از متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم جهت تکمیل 
فرم همکاری روی لینک زیر کلیــک کنند و منتظر 
تماس کارشناس مربوطه باشــند و یا رزومه خود را به 
واتس اپ زیر ارسال نمایند و یا با شماره تلفن  زیر تماس 

حاصل نمایند.
اصفهان. خیابان میر

)Whatsapp( 09367125900
03136640005

  منشی خانم 
کاردر مرکز کارشناسی خودرو

  پاره وقت   عصر  
09136733881

حقوق توافقی +
هزینه ایاب وذهاب

آدرس : شاهین شهر   

یک شرکت معتبر واقع در شهرک صنعتی محمودآباد 
استخدام می کند:

** انبادار آقا با ســابقه حداقل 2 سال حداکثر سن 
35 سال

** کارگر ساده آقا حداکثر سن 30 سال
شماره تماس جهت هماهنگی و ارسال رزومه:

09133107417 ، 03133800322

آشنا به کار همراه با  آموزش
 در صورت مهارت بالا= حقوق و مزایا بسیار عالی

 حقوق و مزایا + بیمه + سرویس
** تراشکار
** جوشکار
** مونتاژکار

آشنا به ساخت دستگاه های سنگبری
تمام وقت

 شهرک صنعتی دولت آباد    09132275491

کارگر ساده آقا : 
کار در  کارگاه کابینت

         Mdf و        
سن : 20 تا 25سال 

حقوق توافقی
تمام_وقت

 09134586002 آدرررس :  محدوده درچه
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